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ŚMIERĆ NA DRODZE
W tragicznym wypadku na krajowej trójce 
zginął młody pasażer. Kierowca 
samochodu wciąż walczy o życie.  str. 5  

ŻOŁNIERZE ZNÓW 
NA BŁONIACH

reklama

Mieszkańcy mówią 
składowisku „nie”
 Zarówno mieszkańcy 

gminy Lubin, jak i lokalne 
władze są jednomyślni – 
nie chcą już składowiska 
odpadów, prowadzonego 
w Kłopotowie przez 
obecnie konsorcjum fi rm 
R-Power i EKO REO. Na 
spotkaniu 
w Miroszowicach dyrektor 
generalny fi rmy R-Power 
Robert Sacewicz 
tłumaczył, z czego 
wynikają problemy spółki 
i zapewniał, że fi rma stara 
się wywiązać ze 
wszystkich swoich 
zobowiązań. Jego 
argumenty nie przekonały 
jednak ani mieszkańców 
okolicznych miejscowości, 
ani przedstawicieli władz.

Kłopoty R-Power zaczę-
ły się na dobre w zeszłym 
roku. Kontrole Wojewódz-
kiego Inspektoratu Ochro-
ny Środowiska, które odby-
wały się na wniosek staro-
stwa, wykazały, że firma nie 
przestrzega warunków zbie-
rania i przetwarzania odpa-
dów. Stwierdzono m.in., 
że znaczne ilości odpadów 
były zbierane nieselektyw-
nie, a teren przeznaczony 
do magazynowania odpa-
dów nie został właściwie 
uszczelniony i odwodniony. 
WIOŚ nałożył na firmę ka-
rę finansową, od której fir-
ma odwołała się do Głów-
nego Inspektora Ochrony 
Środowiska. Postępowanie 
w tej sprawie trwa. 

Dodatkowym „kamy-
kiem do ogródka” stał się 

ubiegłoroczny wielki pożar 
na składowisku, którego 
całkowite ugaszenie trwało 
aż tydzień. Przedstawicie-
le firmy stanowczo zaprze-
czają, że celowo zaniedbują 
swoje obowiązki i podkre-
ślają, że odpady są jedno-
cześnie towarem, a straty, 
jakie poniosła na skutek po-
żaru firma, wyniosły około 
pół miliona złotych. Z gro-
madzonych w Kłopotowie 

odpadów spółka produku-
je tzw. paliwo alternatyw-
ne, które trafiają do pieców 
przemysłowych.

– Starosta stwierdził, że 
zamknie nam tę firmę. Po-
stawiono nam zakazy wjaz-
du. Konsekwencją tego jest 
zakaz wyjazdu, więc my li-
teralnie czytając prawo nie 
możemy pozbyć się tych od-
padów – mówi Robert Sace-
wicz, dyrektor generalny fir-
my R-Power. – Nasza spółka 
jest idealnym przykładem 
na to, gdzie można skiero-
wać uwagę mieszkańców. 
Konflikt w naszym przeko-
naniu jest wyłącznie mię-
dzy starostą a naszą firmą. 

Starosta nie ukrywa, że 
nie akceptuje działalności 
R-Power. Powodem tego 
są wyniki kontroli WIOŚ. 
Sprawy nie udało się zała-
twić polubownie, ponie-
waż od sierpnia zeszłego ro-
ku firma nie ma  zarządu.

– Niestety, ze spółką nie 
możemy złapać kontak-
tu od wielu miesięcy. Nie 
ma zarządu, nie ma pełno-
mocnika, nie są odbiera-
ne pisma, wydane dla spół-
ki decyzje są nierealizowa-
ne – mówi starosta lubiński 
Adam Myrda. – Tak, wyda-
liśmy polecenie postawie-
nia tych znaków. Mało te-
go, ja doprowadzę do tego, 
że żaden transport już tam 
nie wjedzie, a jak sąd usta-
nowi w końcu likwidatora 
tej spółki i będziemy mieli 
wreszcie z kim rozmawiać, 
będziemy dążyli do tego, 
żeby w ogóle to składowi-

sko zlikwidować.
Brak zarządu w R-Po-

wer stał się przyczynkiem 
do sporu, czy cofnięcie de-
cyzji starosty jest w ogóle 
prawomocne. Obie strony 
mają na ten temat zupełnie 
odmienne zdanie, a kwe-
stia składowiska w Kłopo-
towie przez wiele miesięcy 
była niemal patowa.
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 » Lubinianie pokochali obchody Święta Niepodległości i licznie przybyli na związane z nim uroczystości. 
Na lubińskich błoniach, w hali widowiskowo-sportowej, ale także w Ścinawie, Chobieni i innych 
miejscowościach powiatu, mieszkańcy uczcili odzyskanie niepodległości śpiewem, teatrem, poezją 
i wspólnie spędzonym czasem. W dniu tego wyjątkowego święta nie zabrakło uroczystych pochodów, 
konnych defilad, żołnierskiej grochówki, pokazu sztucznych ogni i radosnych zabaw. – Jesteśmy tu od 
rana i nie nudzimy się wcale. Już od porannej mszy rozdawaliśmy kotyliony, staliśmy ze sztandarami 
i pełniliśmy warty. Potem na błoniach nasze zuchy występowały na scenie, sprzedawaliśmy też ciasta na 
rzecz naszych drużyn. W hali RCS razem ze wszystkimi odśpiewaliśmy Hymn Polski – mówi Ania 
z IX Drużyny Harcerskiej „Tam i z powrotem”. O 11 listopada piszemy w tym numerze „Wiadomości 
Lubińskich”.   str. 3, 7 i 10
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Remont 1 Maja 
zakończony
 Wkrótce pracownicy 

Urzędu Miejskiego powinni 
przystąpić do odbiorów 
technicznych 
wyremontowanej ulicy 
1 Maja. 10 listopada 
wykonawca robót, lubińska 
fi rma Fobis, zadeklarował, 
że zakończył prace. 
Pisemne potwierdzenie 
właśnie wpłynęło do 
urzędu.

Trwająca od maja przebu-
dowa miała się zakończyć we 
wrześniu, jednak rozbieżno-
ści między planami i faktycz-
nym stanem sieci instalacyj-
nych przy nieremontowanej 
od kilku dekad drodze spra-
wiły, że przebudowa zaję-
ła więcej czasu. Urząd Miej-

ski wyznaczył firmie dodat-
kowy miesiąc, a potem jesz-
cze dziesięć dni na zakończe-
nie robót. W miniony czwar-
tek pracownicy wydziału in-
frastruktury udali się na plac 
budowy.

– Wykonawca zadeklaro-
wał zakończenie robót 10 li-
stopada. Dotarło już do nas 
potwierdzenie – mówi Jacek 
Mamiński, rzecznik praso-
wy prezydenta Lubina.

Lada moment rozpoczną 
się procedury związane z od-
biorami technicznymi. Mo-
że to potrwać kilka tygodni, 
jest więc duża szansa, że od-
nowioną ul. 1 Maja lubińscy 
kierowcy przejadą jeszcze 
w tym roku.

JOANNA DZIUBEK 
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Kadrowa 
karuzela 
w KGHM
 Rada nadzorcza PeBeKa 

odwołała Stanisława 
Siewierskiego z funkcji 
prezesa spółki. Zastąpił go 
Mirosław Skowron. 

To pierwsza decyzja kadro-
wa w spółkach miedziowe-
go holdingu od czasu, gdy 28 
października doszło do zmia-
ny w zarządzie samej Polskiej 
Miedzi.

Jak informuje biuro praso-
we KGHM, nowy szef PeBe-
Ka „jest z wykształcenia in-
żynierem, posiada dyplom 
MBA i ukończył także Szko-
łę Liderów (ICAN Institute, 
Harvard). Posiada doświad-
czenie w tworzeniu strategii 
i transformacji organizacji, 
zarządzania projektami i ry-
zykiem, przez wiele lat zwią-
zany z energetycznymi pro-
jektami. Pełnił funkcje za-
rządcze w spółkach kapitało-
wych, m.in. był prezesem za-
rządu w firmach Energa Elek-
trownie Ostrołęka, Energa 
Invest czy ostatnio Polimex-
-Energetyka”.

Wcześniej rada nadzorcza 
KGHM powołała Michała Je-
zioro na stanowisko wicepre-
zesa ds. rozwoju, wypełnia-
jąc w sposób wakat, który po-
wstał po wrześniowej rezy-
gnacji Mirosława Bilińskiego.

Po odejściu Bilińskiego 
z zarządu KGHM do wyko-
nywania obowiązków wice-
prezesa ds. rozwoju delegowa-
ny był Dominik Hunek, prze-
wodniczący rady nadzorczej. 
On jednak 28 października 
wrócił do pracy w radzie.

Wolną posadę objął Mi-
chał Jezioro, dotychczaso-
wy prezes spółki zależnej 
KGHM Shanghai Cooper 
Trading, zajmującej się sprze-
dażą miedzi w Chinach. Rok 
temu wskazywany był on ja-
ko kandydat na fotel preze-
sa KGHM, popierany przez 
Mateusza Morawieckiego. 
Jego nominacja potwierdza 
pogłoski o rosnącym zna-
czeniu wicepremiera wśród 
czołowych polityków Prawa 
i Sprawiedliwości. 
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Już wkrótce lubinianie 
przejadą wyremontowaną 
ulicą 1 Maja 

 » Dziś mija rok od za-
przysiężenia rządu Be-
aty Szydło, a przedwy-
borcza obietnica Prawa 
i Sprawiedliwości 
o zniesieniu podatku 
od niektórych kopalin 
nadal nie została speł-
niona. – Czas zacząć 
twardo rozliczać 
z obietnic i tego, że nic 
się nie zmienia w wielu 
sprawach – mówi pre-
zydent Lubina Robert 
Raczyński. 

Wczoraj na kilkugo-
dzinnej konferencji 
w Warszawie mini-

strowie zapewniali, że to był 
dobry rok i chwalili się osią-
gnięciami. Wcześniej pre-
mier Beata Szydło w progra-
mie I Polskiego Radia powie-
działa, że rząd dotrzymał sło-
wa i wywiązał się ze swoich 
zobowiązań. 

Okazją do podsumowań 
jest rocznica zaprzysiężenia 
rządu. Odbyło się to dokładnie 
16 listopada 2015 roku. Nieco 
wcześniej, 13 listopada Beata 
Szydło została desygnowana 
na premiera przez prezydenta 
Andrzeja Dudę, a 18 listopada 
Polska usłyszała expose szefo-
wej nowego rządu. Zabrakło 
w nim już jednak kwestii nie-
zwykle istotnej dla naszego re-
gionu, czyli zniesienia podatku 

od wydobycia niektórych ko-
palin, bardzo poważnie ude-
rzającego w KGHM. Mimo 
że podczas kampanii wybor-
czej, w październiku 2015 ro-
ku, Beata Szydło zapewniała 
tłum zgromadzony pod po-
mnikiem Solidarności w Lu-
binie, że owa danina zosta-
nie zniesiona, gdy tylko Prawo 
i Sprawiedliwość wygra wy-
bory. – Przywożę nie obietni-
cę, ale konkretny projekt usta-
wy – stwierdziła wówczas, po-
kazując dokument.

Od tamtych wydarzeń mi-
nął rok, a podatek od niektó-
rych kopalin nie został znie-
siony, ani w żadnym stopniu 
zmieniony. Co na to przedsta-
wiciele parlamentu i jedno-
cześnie partii rządzącej?

– Boli mnie to osobiście, 
bo też deklarowałem w kam-
panii wyborczej, podobnie 
jak inni przedstawiciele Pra-
wa i Sprawiedliwości, że się 
tym podatkiem zajmę i zale-
żało mi, żeby to było jak naj-
szybciej, bo wiem, jakie to ob-
ciążenie dla KGHM – mówi 
poseł PiS Krzysztof Kubów. – 
Ale nie można oceniać ostat-
niego roku tylko przez pry-
zmat tego podatku. Wiele rze-
czy udało się zrobić, również 
dla regionu. Zabezpieczyli-
śmy KGHM przed wrogim 
przejęciem – to bardzo waż-
na rzecz. W kampanii mó-
wiłem też o współpracy rzą-
du z samorządem. Efektem 
tej współpracy jest choćby 
odrolnienie terenów pod no-
wą strefę aktywności gospo-

darczej. Za poprzednich rzą-
dów było to niemożliwe. Są 
i obietnice ważne dla całego 
kraju, które udało się zrealizo-
wać, podniesienie płacy mini-
malnej, program 500+, pod-
wyżka rent i emerytur, po-
wrót 6-latków do przedszkoli 
to tylko niektóre z nich – wy-
licza poseł z Lubina.

Kubów zapewnia, że spra-
wa podatku „miedziowego” 
wciąż jest omawiana przez 
rząd, ale nie mówi się już o je-
go zniesieniu a zniwelowaniu. 

– Ministerstwo Finansów 
podlega pod Mateusza Mo-
rawieckiego, który ma świa-
domość tego, jak ten poda-
tek wpływa na KGHM, jed-
nak ma szersze spektrum pa-
trzenia na budżet całego kra-

ju. W tej chwili przede wszyst-
kim mówi się o wyprostowa-
niu spraw inwestycji zagra-
nicznych KGHM, bo od tego 
zależy przyszłość firmy. Po-
winno się to stać w ciągu naj-
bliższych tygodni. Potem po-
datek stanie się priorytetem – 
wyjaśnia Kubów. – Ponieważ 
nie wchodzi on w rok oblicze-
niowy, to zmiany można do-
konać i na przykład 10 stycz-
nia. Też czekam na tę zmianę 
i cały czas lobbuję za tym bar-
dzo. I jestem pewien, że uda 
się to wprowadzić, mam na-
dzieję jak najszybciej. Likwi-
dacja podatku nie wchodzi 
grę, a zniwelowanie. Część 
środków poszłaby na inwe-
stycje KGHM, podatek nie 
będzie dotykał bezpośrednio 

pracowników. Staramy się, 
żeby ten podatek stał się kosz-
tem, KGHM będzie płacił, ale 
w inny sposób się z tego rozli-
czał – dodaje.

Prezydent Lubina Robert 
Raczyński uważa, że rok to 
wystarczająco dużo czasu, 
aby zająć się podatkiem od 
niektórych kopalin, kwestią 
tak ważną dla regionu i jego 
mieszkańców.

– Milczałem rok, dłużej 
nie będę – stwierdza prezy-
dent Lubina Robert Raczyń-
ski. – Myślę, że w rocznicę za-
przysiężenia muszę zacząć 
podejmować jakieś kroki, 
dlatego że dewastacja tego te-
renu w postaci podatku mie-
dziowego jest znaczna i wi-
doczna. To nie jest tak, że my 
tego nie widzimy. To są nieste-
ty te straszne tragedie dzieją-
ce się w kopalniach, wynika-
jące z tego, że są ograniczone 
inwestycje, w tym inwestycje 
w bezpieczeństwo – dodaje.

Jak mówi prezydent Lubi-
na, zamierza apelować, przeko-
nywać i ostrzegać rządzących. 

– Będę robić to, co mogą lo-
kalne władze – mówi prezy-
dent Raczyński. – Rząd dosta-
je pierwszą czerwoną kartkę. 
Każdy ma rok na sformowa-
nie, rozejrzenie się, sprawdze-
nie i zastanowienie. Ten czas już 
minął. Czas zacząć twardo roz-
liczać z obietnic i tego, że się nic 
nie zmienia w wielu sprawach, 
my ciągle przecież czekamy też 
na kolej. Myślę, że czas ponow-
nie zacząć oceniać ten rząd – 
stwierdza.   MARTA CZACHÓRSKA

Niespełniona obietnica rządu. 
Prezydent Raczyński: Dłużej nie będę milczał 
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6 października 2015 roku Beata Szydło w 
Lubinie deklarowała: – PiS zlikwiduje ten 
niesprawiedliwy podatek, który został 

nałożony tak naprawdę tylko na jedną firmę. 
Zrobimy wszystko, żeby KGHM się rozwijał. I... 

podatek wciąż jest w mocy 
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 »Dawniej garstka, zaś 
od kilku lat tłumy 
lubinian biorą udział 
w uroczystościach 11 
listopada. Z biało-
czerwonymi flagami, 
balonami i kotylionami 
mieszkańcy pojawili się 
pod pomnikiem 
marszałka Józefa 
Piłsudskiego, by uczcić 
98. rocznicę 
odzyskania przez 
Polskę 
niepodległości. 

I choć pogo-
da nie nastra-
ja pozytyw-

nie, to większość 
pytanych zgodnie 
stwierdza, że to ra-
dosne święto. – Dzi-
siaj powinniśmy się 
cieszyć. Natomiast jesz-
cze dwadzieścia parę lat te-

mu było nam smutno, bo 
nie mieliśmy tej niepodle-

głej Polski w ogóle. Dla-
tego chociaż raz w ro-
ku młodzi powinni 
zapytać swoich sta-
rych rodziców, jak 
żyło się bez niepodle-
głości – mówi prezy-
dent Lubina Robert 
Raczyński. 

Jak co roku obcho-
dy Święta Niepodległo-

ści w Lubinie podzielono 
na dwie części – tę oficjalną – 
pod pomnikiem Piłsudskiego 

– i mniej oficjalną, czyli pik-
nik wojskowy na błoniach.

Wszystko zaczęło się mszą 
w dużym kościele. Później 
wojsko i lubinianie z biały-
mi oraz czerwonymi balona-
mi w dłoniach przeszli ulica-
mi miasta pod pomnik Józefa 
Piłsudskiego w parku za Mu-
zą, gdzie złożono kwiaty.

– Tradycyjnie już, w Lubi-
nie to święto od wielu lat ob-
chodzimy uroczyście – mó-
wi prezydent Robert Raczyń-
ski. – Pierwsza część zawsze 
jest trochę smutna, przez to 

bardzo wzniosła i uroczysta. 
Jednak staramy się ocieplić 
to święto, dlatego zawsze or-
ganizujemy tę drugą część, 
otwartą, powszechną i rado-
sną – dodaje.

Uroczystości pod pomni-
kiem jak zwykle uświetnili 
żołnierze z 10. Brygady Kawa-
lerii Pancernej ze Świętoszowa. 
O historii utraty i odzyskania 
niepodległości przypomnieli 
natomiast mieszkańcom zgro-
madzonym w parku za Muzą 
uczniowie Szkoły Podstawo-
wej nr 9.

– Pa-
trząc na po-

godę, to dzisiaj powinniśmy 
być raczej smutni. Ale my-
ślę, że 11 listopada to radosny 
dzień, bo wolność, niepodle-
głość jest najpiękniejszą rze-
czą, jaka może być dla czło-
wieka, dla narodów, dla spo-
łeczności – mówił starosta lu-
biński Adam Myrda. – Myślę, 
że nie ma kraju na świecie, ta-
kiej nacji, która nie chciał-
by być wolna, więc powinni-
śmy się dziś radować i myślę, 
że większość ludzi się raduje, 
mimo że pogoda do tego nie 
nastraja – dodaje.

 MARTA CZACHÓRSKA 
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Biało-czerwone, 
radosne święto
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Pomysł, aby ożywić tę 
strzelnicę, narodził się 
z potrzeby, ponieważ 

miasto robi rewitalizację par-
ku Leśnego, czyli strzelnicy, 
na której do tej pory strzela-
liśmy – mówi Damian Zima, 
prezes Uczniowskiego Klubu 
Sportowego Miedziani.

Najpierw trzeba było zy-
skać przychylność dyrektora 
szkoły i pozałatwiać wszel-
kie niezbędne pozwolenia. 
Okazało się, że trzeba jest też 
zamontować nowe oświetle-
nie.

– Pojawił się pan Damian 
Zima, zaraził mnie trochę 
swoją inicjatywą, zaraził też 
urzędników w mieście. Wy-
konał wszelkiego rodzaju 
pozwolenia i dzisiaj mamy 
start. Miejmy nadzieję, że 
jest to początek fajnej histo-
rii – dodaje dyrektor Zespo-
łu Szkół nr 1 Dariusz Toma-

szewski. – Pracuję tutaj 20 lat 
i ta strzelnica na pewno jest 
starsza. Były tu kiedyś zaję-
cia strzelania z broni. Póź-
niej to miejsce było wyko-
rzystywane pod potrzeby 
łucznictwa, sam prowadzi-
łem takie zajęcia z panem 
Wdowiakiem. Potem był ta-
ki okres, że strzelnica stała 
i nie było na nią pomysłu – 
wspomina dyrektor szkoły. – 
To miejsce potrzebuje masę 

środków, by je reaktywować. 
Natomiast już dzisiaj spełnia 
wszelkie wymogi dotyczą-
ce tego sportu i jest niesamo-
witą frajdą, co widać po za-
interesowaniu młodzieży. 
Jest fajny czas, żeby się bawić 
w strzelectwo. Zapraszam 
nie tylko uczniów naszej 
szkoły, ale i innych miesz-
kańców Lubina – mówi dy-
rektor Tomaszewski.

Uczniowski Klub Spor-
towy Miedziani będzie od 
tej pory prowadził otwarte 
zajęcia strzeleckie w każdy 
wtorek od godziny 17. Przy-
łączyć może się każdy.

– Można przyjść prosto 
z ulicy, nie potrzeba do te-
go żadnych specjalnych po-
zwoleń, wymagań – zachęca 

Damian Zima. – Każdy mo-
że przyjść, spróbować strze-
lić, a jeśli się spodoba, zapi-
sać się do klubu i wtedy pro-
wadzić już normalny trening 
w strzelectwie, czy to sporto-
wym, rekreacyjnym czy dy-
namicznym. Nie strzelamy 
bowiem tylko z pistoletu, 
karabinu, do tarczy, ale tak-
że prowadzimy strzelanie dy-
namiczne, bardzo popularne 
ostatnio strzelania w formu-
le IPSC albo 3 GUN, gdzie 
strzela się z trzech różnych 
rodzajów broni: pistoletu, 
karabinu i strzelby gładkolu-
fowej – dodaje.

Prowadzone tu też będą 
zajęcia strzelania z łuku – to 
w środy.

MARTA CZACHÓRSKA

Nowoczesny 
patriotyzm
 Adam i Bartek postanowili 

pokazać, że patriotyzm dla 
młodych wcale nie jest 
pustym słowem. Namówili 
kolegów ze szkoły 
i wspólnie utworzyli żywy 
znak Polski Walczącej.

– To nasz szkolny pro-
jekt. Przygotowaliśmy go na 
przedmiot podstawy przed-
siębiorczości – zdradza 
Adam Waszkowiak z II e lu-
bińskiego Zespołu Szkół nr 
1. – W związku ze świętem 
11 listopada postanowili-
śmy pokazać, że znak Polski 
Walczącej nie jest martwym 
symbolem, że my, młodzi 
też wiemy, co to patriotyzm 
– dodaje.

Adam wraz z kolegą ze 
szkoły, Bartłomiejem Domo-
nikiem z II c, zanim przystą-
pili do realizacji przedsięwzię-
cia, najpierw musieli się do 
niego sumiennie przygoto-
wać i przedstawić swojej na-
uczycielce Bożenie Pahucie 
projekt. Opisali, co dokładnie 
chcą zrobić, dlaczego i po co.

– Promujemy ideę nowo-
czesnego patriotyzmu. Chce-
my uświadomić innym zna-
czenie symboli narodowych 
w dziejach kraju – mówi Bar-
tek, podkreślając, że nie jest 
najważniejsze, by nosić pa-
triotyczną odzież, ale przede 
wszystkim znać historię swo-
jego kraju, wiedzieć, co ozna-
czają symbole narodowe 
i mieć świadomość oraz przy-
należność narodową.

Adamowi i Bartkowi uda-
ło się zmobilizować cztery kla-
sy. Kilkudziesięciu uczniów 
Zespołu Szkół nr 1 na Wzgó-
rzu Zamkowym, w miejscu 
ważnym dla lubinian, w po-
bliżu pomnika Pamięci Ofiar 
Lubina’82 ustawili się w znak 
Polski Walczącej.

Zdjęcie, które zrobiono 
uczniom, trafi na stronę in-
ternetową szkoły i na Facebo-
oka. A chłopców czeka jeszcze 
ocena projektu przez nauczy-
cielkę.

– Myślę, że wyszło całkiem 
nieźle – przyznaje Bartek.

MARTA CZACHÓRSKA

Pomysł, aby ożywić tę 

 »Niewiele osób wie, 

że w lubińskim Zespole Szkół nr 1 

jest takie miejsce. Na samej górze 

budynku, na poddaszu znajduje 

się… strzelnica. Zapominana 

przez ostatnie lata, właśnie została 

reaktywowana. Od tej pory co wto-

rek odbywać się tu będą zajęcia 

strzeleckie, w których wziąć 

udział może każdy.

Urządzili strzelnicę 
na poddaszu

Uczniowski Klub Spor-
towy Miedziani będzie od 
tej pory prowadził otwarte 
zajęcia strzeleckie w każdy 
wtorek od godziny 17. Przy-wtorek od godziny 17. Przy-
łączyć może się każdy.
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Zmarł z wychłodzenia
Wychłodzenie organizmu było przyczyną zgonu 
mężczyzny, którego znaleziono w sobotę rano, 
12 listopada, na lubińskich błoniach. To pierwsza 
ofiara mrozów w tym roku.
Lubińscy policjanci otrzymali informację o 53-let-
nim mężczyźnie o godzinie 6.35 od pogotowia. Le-
karz próbował go reanimować, jednak się nie uda-
ło. Mężczyzna najprawdopodobniej nie żył od kilku 
godzin. Jak się okazało, to bezdomny.
– Lekarz pogotowia stwierdził zgon z przyczyn na-
turalnych: wychłodzenia organizmu – mówi aspi-
rant sztabowy Jan Pociecha, rzecznik prasowy lu-
bińskiej policji. – Mężczyźnie, który przebywał na 
błoniach, wcześniej próbowali pomóc pracownicy 
ochrony. Podali mu ciepłą herbatę i zaproponowali, 
aby udał się do miejsca noclegowego. 53-latek jed-
nak nie skorzystał z pomocy – dodaje aspirant szta-
bowy Pociecha.
Rok temu w okresie od listopada do marca w Polsce 
z wychłodzenia organizmu zmarło 101 osób. Poli-
cjanci podkreślają, że na takie ryzyko narażeni są 
nie tylko ludzie nietrzeźwi lub pod wpływem narko-
tyków. Gdy jesienią i zimą temperatura mocno spa-
da, zagrożone jest także życie osób starszych, cho-
rych i samotnych, które na przykład mieszkają 
w wyziębionych pomieszczeniach.
Funkcjonariusze apelują do mieszkańców, by ci 
przekazywali informacje policji lub innym służbom 
o każdej zauważonej osobie, która siedzi na przy-
stanku, na ławce w parku lub schodach, która wy-
daje się być chora lub pod wpływem alkoholu. 
 MRT

Okradł 
niepełnosprawną
Nie przeszkadzało mu, że kradnie samochód należący 
do osoby niepełnosprawnej. 33-letni złodziej nie cieszył 
się jednak długo swoim łupem. Policjanci zatrzymali go 
już po dwóch godzinach.
– Dyżurny lubińskiej policji został powiadomiony przez 
pokrzywdzoną o kradzieży jej samochodu. Pojazd był 
zaparkowany na kopercie i oznakowany, jako służący 
dla osoby niepełnosprawnej. Mimo to ktoś dokonał je-
go kradzieży, wiedząc, że w ten sposób z całą pewno-
ścią utrudni życie jego właścicielowi – mówi aspirant 
sztabowy Jan Pociecha, rzecznik prasowy lubińskiej po-
licji.
Policjanci ustalili, kto ukradł volkswagena i po dwóch 
godzinach zatrzymali go w kradzionym pojeździe. 
33-letni lubinianin zdążył już podmienić w samocho-
dzie tablice rejestracyjne na kradzione.
– Samochód został odzyskany i wrócił do prawowitej 
właścicielki. Natomiast 33-letni lubinianin, który doko-
nał jego kradzieży, trafił do policyjnego aresztu. Zatrzy-
many mężczyzna odpowie za swój czyn przed sądem. 
Może mu grozić kara do 10 lat pozbawienia wolności – 
dodaje Jan Pociecha.  MRT

Lubinianie pomogli, sprawę bada policja
 Policja prowadzi dochodzenie 

w sprawie psa, którego 
znaleziono przywiązanego 
kablem do barierki w centrum 
miasta w Lubinie. W ustalaniu 
sprawcy pomogli nasi 
czytelnicy.

Młodą, porzuconą pod szko-
łą TEB Edukacja, sunią zaopie-
kowali się pracujący dla miasta 
weterynarze, którzy prosili na-
szą redakcję o pomoc w znale-
zieniu właściciela psa. Sunia była 
agresywna i nie pozwalała się do 
siebie zbliżyć. Na nasz apel emo-
cjonalnie zareagowali mieszkań-
cy Lubina. Dzięki nim udało się 
dotrzeć do osób, które psa znają.

– W sprawie suni odebraliśmy 
wiele telefonów od przejętych 
mieszkańców. Wśród nich była 
osoba, prawdopodobnie miesz-
kająca po sąsiedzku, która psa 
rozpoznała. Okazało się, że su-
nia reaguje na podane imię – mó-
wi Ewa Chmielewska z gabinetu 
weterynaryjnego, który świad-
czy usługi miastu. – Udało nam 
się ustalić, kto prawdopodobnie 
jest właścicielem psa. Tę informa-
cję przesłaliśmy do Urzędu Miej-
skiego – dodaje.

Urząd złożył zawiadomienie 
na policji. Porzucenie zwierzęcia 
jest bowiem formą znęcania się 
i grozi za to kara do 2 lat pozba-
wienia wolności.

– Otrzymaliśmy za-
wiadomienie i pro-
wadzimy docho-
dzenie w spra-
wie czynu 
z art. 35 usta-
wy o ochronie 
zwierząt – mó-
wi aspirant szta-
bowy Jan Pocie-
cha, oficer praso-
wy lubińskiej policji.

Sunia nadal prze-
bywa w domu tymczasowym 
i wciąż nie pozwala się do siebie 
zbliżyć. Opiekunowie znaleźli 
jednak na nią sposób.

– Wyprowadzamy ją we dwie, 
na dwóch smyczach, żeby zacho-

wać bezpieczny odstęp. 
Zakupiliśmy też dla 

suni specjalny ka-
ganiec, w którym 
może jeść i pić, 
ale nie ugryzie. 
Mamy nadzie-
ję, że z czasem 
uda się ją oswoić 

i oddać do adop-
cji, bo inaczej trafi 

do schroniska – mó-
wi Ewa Chmielewska.

Bezpańskie psy z Lubina, któ-
re nie znajdą nowego domu, 
zgodnie z uchwałą radnych, tra-
fiają do schroniska w Miedarach, 
prowadzonego przez prywatną 
firmę P.W. „Zamex”.  KW

Osobowe audi zderzyło się 
z TIR-em na drodze kra-
jowej nr 3, na trasie Lu-

bin – Polkowice, na wysokości 
zjazdu na Owczary. Osobówka 
jechała w kierunku Polkowic. 
Kierowca na łuku drogi stracił 
panowanie nad pojazdem. Au-
to przebiło barierę ochronną 

i zjechało na przeciwległy pas 
ruchu. Otarło się o samochód 
ciężarowy, osobowy i czołowo 
zderzyło się z kolejnym TIR-em. 
Czwórkę podróżujących oso-
bowym autem musieli ewaku-
ować z samochodu strażacy.

Siedzący z przodu młodzi 
mężczyźni odnieśli najwięk-

sze obrażenia. Jeden z nich 
był reanimowany już na miej-
scu wypadku. W sobotę zmarł 
pasażer, który był ciężko ran-
ny w głowę i klatkę piersiową. 
O życie 19-letniego kierow-
cy nadal walczą lekarze Wo-
jewódzkiego Szpitala Specja-
listycznego w Legnicy. Dwie 

15-letnie pasażerki, przeby-
wające w szpitalach w Legni-
cy i Wrocławiu, zostały lżej po-
szkodowane i ich życiu nie gro-
zi niebezpieczeństwo.

Policja nadal bada przyczy-
ny i przebieg tragicznego wy-
padku.

  JD

 » Nie żyje jeden z uczestników poważnego wypadku, 
do którego doszło w środę 9 listopada na drodze krajo-
wej nr 3. 18-letni pasażer audi, który od wypadku znaj-
dował się w stanie śpiączki farmakologicznej, zmarł 
w Wielospecjalistycznym Szpitalu w Nowej Soli. 

Tragiczny wypadek
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MPWiK Sp. z o.o. w Lubinie ogłasza, iż posiada do wynajęcia lokal użytkowy, położony w budynku hali 
2 tenisowej w Lubinie, przy ul. Baczynowej 1 o łącznej powierzchni użytkowej 109,93 m z przeznaczeniem pod 

działalność gastronomiczną. 

W skład lokalu wchodzą:
2 

 kawiarnia o powierzchni 80,90 m wraz z nazwą „Cafe & lunch KORTOWA”,
2

 zaplecze gastronomiczne o powierzchni 24,38 m ,
2

 toaleta dla personelu o powierzchni 4,65 m .

Do użytku zostanie również oddany nieodpłatnie 
2taras o powierzchni 118,70m .

Lokal jest kompletnie wyposażony, można 

jednak wynająć  go bez wyposażenia.

Szczegółowe informacje
dostępne pod nr 609 418 482, 

od poniedziałku do piątku 
w godz. od 07:00 do 15:00.

CENTRUM AKTYWIZACJI 
ZAWODOWEJ

ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin, tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00,
e-mail wrln@praca.gov.pl      www.puplubin.pl

Przypominamy, że w Powiatowym Urzędzie Pracy w Lubinie 
istnieje możliwość rezerwacji  kolejki do rejestracji
 » Rezerwacja terminu rejestracji jest usługą, która umożliwia umówienie się na wizytę w konkretnym dniu i na określoną godzinę, 

która gwarantuje Państwu obsługę bez konieczności stania w kolejce. 

Rezerwację terminu moż-
na dokonać z tygodniowym 
wyprzedzeniem w następu-
jący sposób:

Krok 1
- należy wejść na stronę in-

ternetową www.puplubin.
pl i wybrać zakładkę Usługi 
elektroniczne.

Krok 2
- aby dokonać potwier-

dzenia rezerwacji terminu 
należy kliknąć na link re-
zerwacja kolejki zaznaczyć 
wolny termin z kalendarza 
pozwalający dokonać rezer-
wacji terminu i godziny we-
dług wskazówek zawartych 
na stronie. 

Rezerwacji terminu reje-
stracji w Urzędzie można do-
konać w godz. od 8.30 do 
14.00

Krok 3
-  po wypełnieniu wy-
maganych pól i wy-
braniu przycisku „Re-
z e r w uj”  w y ś w ie t l i 
się potwierdzenie rezer-
wacji. Osoby umawiają-
ce się do rejestracji są pro-
szone o wstępną identy-
fikację poprzez podanie 
imienia i nazwiska, nu-
meru PESEL i numeru te-
lefonu.

Po wybraniu terminu i go-
dziny, na Państwa monitorze 
wyświetli się informacja o:

-  dokonaniu przez Państwa 
rezerwacji kolejki,

-  do którego pokoju i stano-
wiska należy się zgłosić, 

-  jakie dokumenty zabrać 
ze sobą. 

Na podany adres mail do-
staniemy informację o umó-
wionej wizycie.  

Krok 4
Wizyta w Urzędzie (pokój 

nr 13) w celu dokonania re-
jestracji. W tym celu należy: 
  zgłosić się do Urzędu 

osobiście w ustalonym 
terminie spotkania w Po-
wiatowym Urzędzie Pra-
cy w Lubinie;

  przedłożyć komplet nie-

zbędnych dokumentów 
do rejestracji;

  przekazać pracownikowi 
urzędu pracy niezbędne 
dane do rejestracji.

WAŻNE 
Rezerwacji kolejki do reje-

stracji w urzędzie w danym 
dniu można dokonać 2 godzi-
ny przed zaplanowaną wizy-
tą.

Osoba ,  k tóra  zg ło -
si się później niż o umó-
wionej godzinie, utra-
ci zarezerwowaną kolejkę 
w urzędzie. 

OSOBY BEZ KOMPLETU 
DOKUMENTÓW 
NIE ZOSTANĄ 

ZAREJESTROWANE.

UWAGA!
Osoby, które nie mają do-

stępu do Internetu, a chciały-
by skorzystać z internetowej 
rezerwacji kolejki do rejestra-
cji, mogą skorzystać z multi-
medialnych infokiosków sto-
jących w korytarzu urzędu 
lub z komputerów stacjonar-
nych umieszczonych w Sa-
li Informacji Zawodowej 
(pok. 22) w godzinach otwar-
cia Sali. 

Osoby z gminy wiejskiej 
Rudna i miejsko-wiejskiej Ści-
nawa korzystając z interneto-
wej rezerwacji kolejki będą 
mogli zarejestrować się w Po-
wiatowym Urzędzie Pracy 
w Lubinie. 
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Powiatowe Uczcili dzień niepodległości 

 W całym powiecie hucznie 
obchodzono 11 listopada. 
Były uroczyste msze święte, 
konne defi lady, koncerty 
i teatralne spektakle. 

W Ścinawie rozpoczę-
to mszą w intencji ojczyzny, 
odprawioną w kościele pw. 
Podwyższenia Krzyża Świę-
tego. Później wystąpili laure-
aci „Muzycznego przeglądu 
utworów o kraju ojczystym, 
patriotycznych i harcerskich”. 
Poczty sztandarowe przeszły 
w konnej asyście pod pomnik 
w ścinawskim parku, gdzie 
złożono kwiaty. Była też woj-
skowa grochówka i terenowa 
gra dla dzieci.

Wiele działo się też w Cho-
bieni, do której na obchody 
gminnego święta niepodle-
głości przybyli mieszkańcy 
gminy Rudna, przedstawicie-
le instytucji kultury, biskup 
senior diecezji legnickiej, sta-
rosta powiatowy oraz gmin-
ni radni.

Po uroczystej mszy świętej 
złożono kwiaty pod pomni-
kiem Ofiar Wojen w Cho-
bieni. Władysław Bigus, wójt 
gminy Rudna, dziękując za 
wspólne świętowanie 11 li-
stopada przypomniał, że wol-
ność nigdy nie jest dana raz na 
zawsze. – Po latach odzyskali-
śmy pełną wolność, tworząc 
w 1989 roku nową Polskę. Pa-
miętajmy, że musimy o nią 
dbać i zabiegać, bo to nasze 
wspólne dobro – mówił wójt.

11 listopada można było 
podziwiać paradę ułanów na 
rynku w Chobieni oraz popi-
sy umiejętności żołnierskich. 
Grupy rekonstrukcyjne za-
prezentowały stare umun-
durowanie oraz zabytkowe 
pojazdy wojskowe. W Cho-
bieńskim Ośrodku Kultu-
ry zaśpiewał zespół Sasan-
ka, a Teatr na końcu świata 
zagrał premierowy spektakl 
„Szabla”.

– Przedstawienie jest 
o walce i poświęceniu Pola-
ków. Próbujemy budzić mło-
dych ludzi z letargu, sprawić, 
żeby zainteresowali się swoją 
historią – mówiła Łucja Pere-
gryn. 

11 listopada to dobry mo-
ment, żeby przypomnieć, że 
patriotyzm to nie tylko żoł-
nierska walka. Za całokształt 
pracy gminne animatorki 
kultury: Katarzyna Przewor-
ska, dyrektor Chobieńskiego 
Ośrodka Kultury oraz Łucja 
Peregryn, założycielka i ak-
torka Teatru na końcu świa-
ta z Nieszczyc otrzymały ho-
norowe odznaczenia Zasłu-
żonych dla Kultury Polskiej 
przyznawane przez Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego.

– Dzięki pani Katarzynie 
Przeworskiej mamy w Cho-
bieni kulturę przez duże „K”. 
Natomiast pani Łucja Pere-
gryn potrafiła zjednać miło-
śników teatru, przedstawicie-
li wszystkich pokoleń. Udało 
jej się stworzyć coś, co nigdy 
nie powstałoby z urzędu –
mówił Władysław Bigus.

Także wójt przyjął po-
dziękowania z 25-lecie pracy 
w samorządzie.

– Chcemy podziękować 
wójtowi za 25 lat życia po-
święconego nam, mieszkań-
com gminy Rudna. Dziś skła-
damy hołd tym, którzy przy-
czynili się do wolności, nie-
podległości i lepszego życia 
Polaków. Panie wójcie, zapi-
sał się pan na kartach życia 
obywateli naszej małej ojczy-
zny. Jak wiele zostało zrobio-
ne, widzimy codziennie, bo 
korzystamy z owoców pań-
skiej pracy – płynęły ze sce-
ny ciepłe słowa pod adresem 
gospodarza.

Wieczorem mieszkańcy 
gminy podziwiali tancerzy 
ognia oraz pokaz fajerwer-
ków.   KATARZYNA WOŹNIAKOWSKA

Mieszkańcy mówią 
składowisku „nie”
 » 14 listopada w świe-

tlicy wiejskiej w Miro-
szowicach po raz 
pierwszy spotkali się 
mieszkańcy oraz przed-
stawiciele władz samo-
rządowych i firmy R-Po-
wer. Argumentacja Ro-
berta Sacewicza, który 
próbował wytłuma-
czyć, jak działa repre-
zentowana przez niego 
firma i jakie są jej in-
tencje względem regio-
nu, nie przekonała nie-
stety zebranych 
w świetlicy  mieszkań-
ców gminy Lubin. O to, 
jak mają się sprawy ze 
składowiskiem, mają 
oni pretensje zarówno 
do firmy, jak i do lokal-
nych władz.

Prawda jest taka, że R-Po-
wer rządzi. Samorząd 
niby coś robi – i powiat, 

i gmina – ale nic się nie dzie-
je – denerwuje się Aleksan-
der Kosior, mieszkaniec Mi-
roszowic. – Firma robi to, na 
co jej się pozwala. A że firma 
postępuje bandycko, to jest 
inna sprawa.

– Gdybym ja odkładał 
śmieci na swojej działce, zo-
stałbym ukarany i zmuszo-
ny do ich usunięcia, a tu się 
robi taką wolną amerykan-
kę. My za to cierpimy, a do-
puściły do tego władze. Ten 
pan śmieje się wszystkim 
w twarz i nikt z tego nie mo-
że wybrnąć – dodaje Krzysz-
tof Szypuła z Kłopotowa. 

Z taką opinią urzędnicy 
zdecydowanie się nie zga-
dzają: – Musimy działać ści-
śle według przepisów i może-
my zrobić tyle, na ile nam te 
przepisy pozwalają. Chyba 
nikt nie chciałby, żeby urzę-
dy zaczęły to prawo łamać? 
– ripostuje Maja Grohman, 
rzecznik wójta gminy Lubin.

Mieszkańcy są zgodni 
także w jeszcze jednej kwe-
stii – nawet gdyby R-Power 
zaczęła prowadzić działal-
ność ściśle według zaleceń 
WIOŚ, drugiej szansy już od 
nich nie otrzyma.

– Zawiedli nasze zaufa-
nie. Byłyby protesty i to du-
że, które na pewno nie skoń-
czyłyby się tym, że ktoś za-
mydliłby nam oczy – twier-
dzi mieszkanka Kłopotowa, 
Ewa Gil. – Pan dyrektor ni-
czym mnie nie przekonał, 
on wybiela to, co jest czarne. 
Jeżeli ta firma nie może do-
trzymać swoich zobowią-
zań, to dlaczego mamy jej po 
raz drugi uwierzyć i pozwolić 
dalej działać?

– Nas nie interesują prze-
pychanki prawne, bo my 
nie jesteśmy od tego. Nam, 
mieszkańcom to po prostu 
przeszkadza. Waga tego na-
szego problemu jest napraw-
dę duża, bo nie bez powodu 
pojawił się tu pan starosta. 
Sprawa jest poważna – mó-
wi Barbara Skórzewska, rad-
na gminy Lubin, która wraz 
z radnym Patrykiem Jarkow-
cem zorganizowała spotka-
nie w Miroszowicach. – Ce-
lem nie jest zaprzestanie do-
wożenia tych śmieci, tyl-
ko całkowita likwidacja te-
go wysypiska. Nie chcemy 
już mieć tego księżycowego 
widoku – dodaje Jarkowiec, 

który sam jest mieszkańcem 
Kłopotowa. 

Takie nastawienie spo-
łeczności lokalnej może 
utrudnić plany R-Power, któ-
rej nadal zależy na wybudo-
waniu w Kłopotowie profe-
sjonalnej instalacji do piroli-
zy. Plany te może też pokrzy-
żować fakt, że Starostwo zło-
żyło wniosek do sądu o usta-
nowienie kuratora dla spół-
ki. Konsekwencje mogą być 
jednak znacznie poważniej-
sze.

– Mamy informację z są-
du, że 17 listopada o godzi-
nie 11.30 odbędzie się pierw-
sza rozprawa już nie o usta-
lenie kuratora, a likwidatora 
dla spółki. Jeżeli nie uprząt-
nie tego spółka, spocznie to 
na likwidatorze, który z ma-
jątku spółki będzie musiał 
ponieść koszty uprzątnięcia 
wszystkich odpadów przy-
wiezionych na teren działki 
– informuje Ewelina Ligęza, 
kierownik Referatu Ochrony 
Środowiska w Starostwie Po-
wiatowym.

Dyrektor R-Power złożył 
w październiku zawiadomie-
nie do prokuratury o możli-

wości popełnienia przez 
Starostwo przestępstwa na 
szkodę spółki, polegającego 
na rozpowszechnianie nie-
prawdziwej jego zdaniem in-
formacji o cofnięciu R-Power 
zezwolenia na zbieranie od-
padów i narażenie firmy na 
utratę dobrego imienia. Ro-
bert Sacewicz zapowiada, że 
firma będzie walczyć o swo-
je prawa na drodze sądowej. 
Starostwo Powiatowe jest na 
sądową batalię gotowe.

– Nie podejrzewam, że 
oddadzą to tak lekką ręką, 
zwłaszcza że – jak słyszymy 
– na tym się dobrze zarabia. 
Tylko jak się zarabia, to trze-
ba też inwestować, a jak sły-
szeliśmy, żadna inwestycja, 
nawet zalecana przez WIOŚ, 
nie została zrealizowana – 
odpowiada Adam Myrda.

O kłopotowskim skła-
dowisku będzie zatem gło-
śno jeszcze nie raz, tym bar-
dziej, że Prokuratura Rejo-
nowa w Głogowie prowa-
dzi przeciwko R-Power śledz-
two, w którego toku dwie 
osoby usłyszały już zarzu-
ty składowania, usuwania, 
przetwarzania, odzyskiwa-
nia lub transportu odpadów 
w sposób zagrażający życiu 
lub zdrowiu wielu osób lub 
mogący wyrządzić poważne 
zniszczenia środowiska na-
turalnego. Postępowanie to 
zostało wszczęte na podsta-
wie zawiadomienia złożone-
go przez starostę lubińskiego.

Do sprawy wrócimy.
JOANNA DZIUBEK

Ewelina Ligęza, kierownik Referatu Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego w Lubinie, starosta lu-
biński Adam Myrda i dyrektor generalny R-Power Robert Sacewicz
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Stanisław Lem – jeden z naj-
wybitniejszych umysłów nasze-
go kontynentu przełomu XX i XXI 
wieku – intrygował wiedzą, eru-
dycją i wizjonerskimi koncepcja-
mi na temat przyszłości naszej 

planety oraz ludzkiego gatunku. 
Jego książki uczyły i bawiły kilka 
pokoleń czytelników w różnych 
krajach – przetłumaczono je na 
ponad 40 języków. Amerykański 
pisarz Philip K. Dick podejrzewał 

nawet, że pod nazwiskiem LEM 
ukrywał się cały zespół eksper-
tów naukowych i pisarzy. 

Kongres poświęcony twór-
czości Lema potrwa od 28 do 30 
listopada i jest jednym z elemen-
tów całorocznego programu wy-
darzeń Wrocławia – Europejskiej 
Stolicy Kultury 2016.

Podczas Kongresu najzna-
mienitsi przedstawiciele z wielu 
odległych od siebie specjalno-
ści: astronomowie, matematy-
cy, fizycy, informatycy, biolodzy, 
genetycy, literaturoznawcy, języ-
koznawcy, filozofowie, etycy, so-
cjologowie i filmoznawcy pochylą 
się nad koncepcjami oraz wizja-
mi świata zawartymi w dziełach 
autora Solaris podczas dziewię-
ciu tematycznych debat. W cza-
sie pierwszej z nich pt. „Lem na 
żywo” (28 listopada, godz. 10:00-
12:00) dyskutować będą osoby, 
które osobiście znały Stanisła-
wa Lema i z nim współpracowa-
ły: członkowie rodziny, przyjacie-
le, były sekretarz i autorzy roz-
mów z pisarzem. W debacie pt. 
„Lem i polszczyzna” (28 listopa-
da, godz. 12:30-14:20) udział we-
zmą między inny: prof. Jan Mio-

dek i prof. Jerzy Bralczyk. O „Le-
mie jako eksploratorze kosmosu” 
(29 listopada, godz. 9:00-11:00) 
porozmawiają astronomowie, 
astrofizycy i kosmonauci, a wśród 
nich gen. Mirosław Hermaszew-
ski. Natomiast współcześni pisa-
rze science fiction, między inny-
mi Jacek Dukaj oraz Marek Ora-
mus, zmierzą się z tematem „Lem 
jako ojciec polskiej fantastyki” (30 
listopada, 11:30-13:30).

Kongresowi towarzyszyć bę-
dą również pokazy filmowe. Zo-
baczymy pierwszy dokumental-
ny film o Stanisławie Lemie „Au-
tor Solaris” w reżyserii Borysa 
Lankosza oraz dwie adaptacje 
powieści „Solaris” w wykonaniu 
Andrzeja Tarkowskiego i Steve-
na Soderbergha. Co sądzą o nich 
wybitni polscy filmoznawcy? Do-
wiemy się podczas debaty „Lem 
na małym i dużym ekranie” (28 li-
stopada, 16:00-18:00).

Na zakończenie czeka nas 
muzyczna niespodzianka, czy-
li Lem session – wydarzenie to-
warzyszące, koncert jazzowy 
w wykonaniu wybitnych muzy-
ków, którzy improwizować będą 
na tematy lemowskie (powieścio-

we sceny, słowa–klucze, cytaty) 
i opowiedzą o swoich spotka-
niach z prozą Lema. Czy za po-
mocą języka muzyki da się wy-
razić niezwykłość jego powie-
ściowych światów? Przekonamy 

się 30 listopada o godzinie 19:00 
w sali teatralnej Biura Festiwalo-
wego Impart we Wrocławiu.

Więcej informacji na stronie: 
www.wroclaw2016.pl 

Zapraszamy! 

Kongres Lemologiczny w Europejskiej Stolicy Kultury 2016
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Nie daj się 
oszukać
W ostatnim czasie na terenie powiatu lubińskiego poja-
wił się nieuczciwy sprzedawca energii elektrycznej poda-
jący się za przedstawiciela firmy Tauron. Domokrążca 
prosi o wgląd do dowodu osobistego oraz ostatniego ra-
chunku za prąd. Po podpisaniu umowy znika, nie zosta-
wiając klientom żadnych dokumentów. 
Nieuczciwy akwizytor chcąc zachęcić klientów do zwar-
cia nowej umowy proponuje im 10% zniżki na rachunku 
za prąd. – W moim domu pojawił się Pan, który podawał 
się za pracownika firmy Tauron. Nie okazał żadnej legi-
tymacji – mówi jeden z poszkodowanym mieszkańców. – 
Zaproponował mi niższą opłatę za prąd. Do sporządze-
nia umowy poprosił o dowód osobisty i ostatni rachu-
nek. Jak tylko dokumenty podpisałem, pan spakował się 
i szybko wyszedł. Dopiero po jakimś czasie zorientowa-
łem się, że nie zostawił mi kopii umowy. Po prostu mnie 
oszukał!
– Dlatego przy podpisywaniu umowy poza lokalem 
przedsiębiorcy pamiętajmy o swoich prawach – przypo-
mina Wiesława Sulima. – Po pierwsze sprawdźmy, z kim 
rozmawiamy, np. prosząc o legitymację. Po drugie nie 
podpisujmy niczego bez dokładnego przeczytania. Żą-
dajmy pozostawienia kopii umowy. Jeśli mamy wątpli-
wości, nie musimy zwierać umowy od razu. Wszelkich 
formalności dokonać możemy w późniejszym czasie 
w siedzibie firmy. Pamiętajmy też, że zawierając umowę 
poza lokalem przedsiębiorcy, możemy od niej odstąpić. 
Mamy na to 14 dni. Problem polega na tym, że oszukani 
klienci często nie wiedzą, do kogo takie oświadczenie po-
winni wysłać – mówi Wiesława Sulima.
Jeśli zostali Państwo oszukani przez nieuczciwego sprze-
dawcę, zachęcamy do kontaktu z Powiatowym Rzeczni-
kiem Konsumentów w Lubinie w siedzibie Starostwa Po-
wiatowego w Lubinie przy ul. Jana Kilińskiego 12 B, pok. 
nr 29, poniedziałek-piątek. 8:00 - 16:00. Telefon:76 74 
67 130, e-mail: w.sulima@powiat-lubin.pl.

MG

Stan wojenny w obiektywie – konkurs
 » Starosta lubiński zaprasza wszystkich mieszkańców naszego regionu do 

udziału w plebiscycie na najciekawsze zdjęcie z okresu stanu wojennego 
w Polsce. Zwycięskie fotografie wybrane zostaną w internetowym plebi-
scycie na portalu Lubin.pl.

W konkursie mogą wziąć udział 
wszystkie zdjęcia pochodzące z pry-
watnych archiwów mieszkańców 

Zagłębia Miedziowego. Niekoniecznie jed-
nak na fotografiach muszą się znajdować oso-

by i wydarzenia z naszego regionu. Organiza-
torom konkursu zależy na pokazaniu stanu 
wojennego jako części historii całego kraju. 

– Chcemy w ten sposób zachęcić miesz-
kańców do włączenia się w obchody 35. 

rocznicy wprowadzenia stanu wojennego 
w Polsce, a jednocześnie zadbać o pamięć hi-
storyczną i pielęgnować postawy patriotycz-
ne – mówi starosta lubiński Adam Myrda.

Zdjęcia można przesyłać na adres e-ma-
il starostwo@powiat-lubin.pl  z dopiskiem 
w tytule wiadomości „Najciekawsze zdję-
cie z okresu stanu wojennego w Polsce”. 
W treści maila należy dopisać imię i nazwi-
sko oraz dane kontaktowe uczestnika.

Fotografie można dostarczyć również 
osobiście do siedziby Starostwa Powiatowe-
go w Lubinie, ul. Kilińskiego 12b, 59-300 
Lubin, pokój 131. 

Przekazane zdjęcia zostaną opublikowa-
ne na portalu internetowym www.lubin.pl, 
gdzie od 5 do 9 grudnia internauci będą gło-
sować na najciekawsze ich zdaniem fotogra-
fie. Zwyciężą trzy fotografie, które zdobędą 
największe uznanie publiczności. 

Organizatorami konkursu są: starosta 
lubiński Adam Myrda, Komisja Zakłado-
wa NSZZ „Solidarność” PeBeKa oraz por-
tal Lubin.pl. Ogłoszenie wyników i wręcze-
nie nagród odbędzie się 12 grudnia 2016 r. 
 JD

Akcja Movember – tylko dla panów
 Nikola Dżono, czyli „Dżaka” 

z MKS Zagłębie Lubin zapuścił 
wąsy i stał się ambasadorem 
PGNIG Superligi w Akcji 
Movember. Na badania 
zapraszają też Starostwo 
Powiatowe i Miedziowe 
Centrum Zdrowia. O co chodzi?

– Nie trzeba było mnie długo 
namawiać do wzięcia udziału 
w tej akcji. Zachęcamy wszyst-
kich do badania się i dbania 
o zdrowie – mówi Nikola, chor-
wacki rozgrywający, który przy-

znaje, że wąsy zapuszczał trzy 
dni i zachowa je do końca mie-
siąca. – Całe Zagłębie Lubin za-
chęca wszystkich do dbania 
o swoje zdrowie, nie tylko w li-
stopadzie, kiedy zapuszczamy 
wąsy, ale przez cały rok. Pamię-
tajcie, że zdrowie jest najważ-
niejsze! – mówi kapitan lubiń-
skiej drużyny, Mirosław Gudz.

Co to znaczy Movember? Ta 
nazwa pochodzi od angielskie-
go november (listopad) i mo-
ustache (wąsy). Kampania ma 
charakter międzynarodowy, 

a jej celem jest podno-
szenie świadomości 
społecznej na temat 
stanu zdrowia męż-
czyzn. Szczególnie 
mocno jest w niej pod-
kreślana profilaktyka i le-
czenie chorób nowotworowych, 
w tym raka prostaty.

A co to jest prostata? To ina-
czej gruczoł krokowy produku-
jący wydzielinę, która wchodzi 
w skład nasienia. Wraz z wie-
kiem gruczoł powiększa się, dla-
tego dolegliwości częściej mają 

starsi mężczyźni. Bada-
nia profilaktyczne za-
pobiegają zachorowa-
niu na raka. Po 40 ro-
ku życia – raz na 5 lat, 

a po 50 roku życia bada-
nie przesiewowe należy wy-

konywać raz do roku. Warto też 
pamiętać o odpowiedniej diecie: 
należy zwiększyć spożycie pro-
duktów roślinnych – soi i likope-
nu oraz zawierających selen, wi-
taminy E i D. Niezastąpiona jest 
również aktywność fizyczna.

  KW
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Dobra szkoła? Rząd przyjął reformę oświaty
 Jeszcze w listopadzie do 

Sejmu ma trafi ć projekt 
ustawy dotyczącej systemu 
oświaty. 8 listopada  
przyjęła go rada ministrów, 
mimo wielu uwag ze strony 
szefów resortów. Gdy 
pytamy nauczycieli, raczej 
nie chcą wypowiadać się na 
temat reformy. A co 
dokładnie czeka uczniów, 
nauczycieli, rodziców 
i samorządy, wciąż nie 
wiadomo. 

– Jesteśmy przygotowani 
do przeprowadzenia tej refor-
my. Na ten cel mamy zabez-
pieczone pieniądze w budże-
cie – powiedziała premier Be-
ata Szydło podczas wczoraj-
szej konferencji poświęconej 
właśnie temu tematowi.

Jedną z podstawowych 
zmian ma być likwidacja 
gimnazjów i wprowadzenie 
8-letniej szkoły podstawo-
wej, 4-letniego liceum ogól-
nokształcącego i 5-letniego 
technikum.

Reforma ma ruszyć już 
od przyszłego roku szkolne-
go, 2017/2018. Według har-
monogramu przedstawione-
go przez premier Szydło oraz 
minister edukacji narodowej 
Annę Zalewską, projekt usta-
wy jeszcze w listopadzie trafi 
do parlamentu, który będzie 
nad nim pracował w grudniu. 
W ostatnim miesiącu tego ro-
ku ustawa przekazana zosta-
nie do podpisu prezydentowi 
Polski.

Niektórzy nauczyciele pro-
testują, podkreślając, że re-
forma jest wprowadzana za 
szybko i wszystko dzieje się 
zbyt chaotycznie. Inni, gdy 
pytamy ich o zdanie, wolą się 
nie wypowiadać. Czekają, jak 
to wszystko się skończy, bo 
przecież prace nad projektem 
wciąż trwają. Są i zadowoleni. 
– Ja nie widzę chaosu. Projekt 
ustawy jest dobrze przygoto-
wany. Podoba mi się przedsta-
wiony harmonogram. Wciąż 

zresztą trwają prace nad tym 
projektem i rozmawiamy 
z rządem – mówi Ryszard Lis, 
przewodniczący nauczyciel-
skiej „Solidarności” w Lubi-
nie.

Oświatowa „Solidarność” 
rozmawia jeszcze między in-
nymi o propozycjach doty-
czących pakietu osłonowego 
dla nauczycieli gimnazjów. – 
Ta reforma jest lepiej przygo-
towana niż ta AWS z 1999 ro-
ku – dodaje Lis.

Związek Nauczycielstwa 
Polskiego nie jest już tak po-
zytywnie nastawiony do pla-
nowanych zmian i ich tempa. 
19 listopada w Warszawie pla-
nuje manifestację pod hasłem 
„Nie dla chaosu w szkole”.

Natomiast samorządy, 
które również poniosą konse-
kwencje oświatowych zmian, 
na razie czekają na konkre-
ty ze strony ustawodawcy. – 
Przyglądamy się i czekamy 
na ostateczną wersję projek-
tu ustawy – mówi Andrzej 
Pudełko, naczelnik wydzia-
łu oświaty w Urzędzie Miej-
skim w Lubinie. – Za wcze-
śnie jest na podejmowanie 
decyzji. Wiemy jednak, że bę-
dziemy musieli ustalić na no-
wo sieć szkół i obwody pod 
nie – dodaje.

W przypadku zespołu 
szkół nie powinno być pro-
blemu, jednak co stanie się 
z samodzielnymi gimnazja-
mi? Zostaną zlikwidowane 
czy przekształcone w podsta-
wówki? Na razie nikt nie da-

je konkretnych odpowiedzi. 
Są też pytania o samodziel-
ne gimnazja katolickie. Poja-
wił się pomysł, by w projekcie 
ustawy wprowadzić możli-
wość prowadzenia osobnych 
eksperymentalnych szkół 
dla klas VI–VIII. Na razie bo-
wiem takiej opcji nie ma.

Ponadto, choć minister 
edukacji narodowej zapew-
nia, że nie będzie zwolnień 
nauczycieli, to nie można te-
go wykluczyć.

Ministerstwo Edukacji, 
by odpowiedzieć na niektóre 
z pytań zadawanych w związ-
ku reformą, właśnie ruszyło 
z kampanią edukacyjną „Do-
bra szkoła”. Powstała strona 
internetowa reformaeduka-
cji.men.gov.pl, na której moż-
na znaleźć ogólne informacje 
o planowanych zmianach czy 
chociażby projekt ustawy.

Tego, jak reforma oświaty 
dokładnie odbije się na szko-
łach w Lubinie, dowiemy się 
dopiero w przyszłym roku.

MARTA CZACHÓRSKA
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Już nie jestem w stanie zli-
czyć, który to piknik orga-
nizowany wspólnie z ka-

walerią pancerną wojska pol-
skiego – uśmiecha się prezy-
dent Lubina Robert Raczyń-
ski. – Na te spotkania przycho-
dzi bardzo dużo mieszkańców 
Lubina. Pamiętam, że nasz re-
kord to ponad 20 tysięcy od-
wiedzających – dodaje.

Dzieci największą frajdę 
miały przy wojskowych maszy-
nach. Mogły wspiąć się na górę 
i zajrzeć do środka między inny-
mi czołgu Leopard oraz trans-
portera opancerzonego Roso-

mak. Z bliska można by-
ło też zobaczyć armatohaubi-
cę Dana, samobieżny przeciw-
lotniczy pojazd rakietowy Osa 
i zestaw przeciwlotniczy Biała. 
Ze sprzętem przyjechało około 
40 żołnierzy.

– Przyjechaliśmy ze sprzętem 
całej 11. Dywizji Kawalerii Pan-
cernej, której siedziba znajduje 
w Żaganiu – mówi major Leszek 
Zbąski z 10. Brygada Kawalerii 
Pancernej ze Świętoszowa. – Licz-
ba odwiedzających dzisiaj to miej-
sce, świadczy o tym, że warto ro-
bić takie imprezy, wychodzić na 
zewnątrz i pokazywać społeczeń-
stwu naszą armię – dodaje major.

11 LISTOPADA 

 Żołnierze na błoniach, pieśni w hali

mak. Z bliska można by-

 Żołnierze na błoniach, 
 » To frajda nie tylko dla dzieci, 

ale i dla dorosłych. Można z bliska obej-

rzeć wojskowe maszyny czy broń, 

porozmawiać z żołnierzami oraz spróbo-

wać grochówki i bigosu. Nawet po-

chmurny i chłodny dzień nie odstraszył 

lubinian, którzy tłumnie pojawili się na 

pikniku wojskowym na błoniach. 

To przedostatnia taka impreza 

w tym miejscu. Już w 2018 roku, w setną 

rocznicę odzyskania niepodległości, pik-

nik przeniesie się do parku Leśnego,

 który zmieni się w park militarny.
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Jednak nie tylko wojskowe 
maszyny przyciągnęły lubi-
nian na dzisiejszą imprezę na 
błoniach. Bardzo długa kolej-
ka ustawiła się także po bigos 
i grochówkę. – Warto czekać 
– zapewnia lubinianin stojący 
przy końcu ogonka. – Nawet 
w tak długiej kolejce – dodaje.

To jeden z ostatnich pikni-
ków wojskowych na błoniach. 
W 2018 roku impreza przenie-
siona zostanie do parku Leśne-
go, który ma się zmienić w park 
militarny.

– Ci, którzy mieszkają na 

Przylesiu, już czują te zmiany, 
dlatego że weszliśmy w ostrą fa-
zę przebudowy tego parku mi-
litarnego, który chcemy otwo-
rzyć na setną rocznicę odzyska-
nia przez Polskę niepodległości 
– mówi prezydent Raczyński. 
– Nie chcemy zdradzać szcze-
gółów, ale trochę już widać. Ci, 
którzy przechadzają się po tym 
parku, mogą trochę narzekać, 
że jest go mniej. Las będzie zni-
kać, a pojawi się nowoczesny 
park, chyba jedyny w Europie 
Środkowej z zachowanymi au-
tentycznymi terenami ćwiczeb-
nymi sprzed I wojny światowej 
– dodaje.

W tym roku nie tylko na lu-
bińskich błoniach sporo się dzia-
ło, ale również w hali widowi-
skowo-sportowej. Ksiądz Ma-
riusz Jeżewicz, uczniowie Sa-
lezjańskiego Liceum Ogólno-
kształcącego oraz setki lubinian 

wspólnie śpiewali patriotyczne 
pieśni. 

Do tego występu dzieci z lu-
bińskich szkół i przedszkoli szy-
kowały się od wielu dni. Teraz, 
z biało-czerwonymi baloni-
kami i flagami, radośnie świę-
towały w towarzystwie swo-
ich rodziców i wychowawców. 
Teksty pieśni wyświetlano na 
telebimie, dzięki czemu nikt nie 
wymawiał się nieznajomością 
słów.  

– Przyszliśmy razem z cór-
ką, która śpiewała w dzisiej-
szym przedstawieniu. Co roku 
razem świętujemy odzyskanie 
niepodległości. Nawet na dzień 
przed moim porodem byliśmy 
na pikniku, a nasza Nadia uro-
dziła się 12 listopada – mówią 
Gosia i Marcin, rodzice Nadii.

MARTA CZACHÓRSKA
WSPÓŁPRACA 

KATARZYNA WOŹNIAKOWSKA

11 LISTOPADA

 Żołnierze na błoniach, pieśni w hali

Uroczystości z okazji 
Narodowego Święta 

Niepodległości 
transmitowała na żywo 
TV Regionalna. Relacje 

można było też zobaczyć 
na stronie tvregionalna.pl
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Historyczna Pocztówka (149)

KOŚCIÓŁ FILIALNY PW. ŚW. ANNY

NABORÓW gm. Brzeg Dolny, pow. Wołów GPS:  51°16′35″N  

Ciekawy zabytek (149)

Kościół filialny pw. św. Anny. 
Wzniesiony w części prezbite-
rialnej jako murowany w XV 
wieku, został powiększony 
o nawę w konstrukcji szkieleto-
wej około 1726 roku,  z kruchtą 
dodaną w XIX wieku, remonto-
wany w 1969 roku. Prostokąt-
na w rzucie nawa przechodzi 
w węższe prezbiterium zakoń-
czone trójbocznie i oskarpowa-
ne, z zakrystią od północy. Ca-
łość jest nakryta dachami 
dwuspadowymi z ośmio-
boczną sygnaturką na ka-
lenicy nawy. We wnę-
trzu, z płaskim stro-

pem, zachowało się skromne 
wyposażenie i empory z począt-
ków XVIII wieku oraz malowa-
ne skrzydła tryptyku z XV wie-
ku. Barokowy drewniany ołtarz 
główny pochodzi z I  połowy 
XVIII wieku, podobnie jak dwa 
ołtarze boczne. 
Z zachowanych rzeźb trzy po-
chodzą z I połowy XVIII wieku 
w stylu barokowym. Z baroku 
pochodzą także: srebrny kielich 
(ok. XVIII w.), srebrno-złocona 
puszka (ok. XVIII w.), kadzielni-
ca (XVIII w.), srebrno-złocona 

monstrancja (ok. VIII w.). 
Z obrazów na uwagę za-

sługują: Biczowanie Pa-
na Jezusa (gotyk, 

1494 r.), Madonna 
z dzieciątkiem 

(gotyk, XV w.), 

Stacje Drogi Krzyżowej (barok, 
XVIII w.). Do zespołu kościelne-
go należą: murowana dzwonni-
ca (I poł. XIX w.), mur  z bramą 
(I poł. XIX w.), cmentarz przyko-
ścielny, na którym zachowały 
się groby należące do: Agnes 
Monert (zm.1929r.), Josef i Jo-
anna Seifert (zm. 1929 
i w 1934 r.). Przy bramie znajdu-
je się krzyż misyjny z postacią 
Chrystusa ukrzyżowanego 
z blachy.
 TEKST, FOTO I GRAFIKA
 HENRYK RUSEWICZ

Kolejne, ciekawe  ujęcie budynku dzisiejszego I LO im. Mikołaja Kopernika. W głębi widoczne nieistniejące budynki starej zabudowy. Obecna sala gimnastyczna 
„doszlusowała” do bryły budynku znacznie później.

Liceum Ogólnokształcące nr 1 – Realgymnasium

Wydawca: Graph. Verl. Anstalt 
G.m.b.H Breslau
Pocztówka bez obiegu
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Tel: 723 190 018
adecco.pl/magazyn

Zarób nawet

w 2 miesiące!

7600 zł 

F i r m a A s p e n
z a t r u d n i

osoby do sprzątania

na obiekcie 

wielkopowierzchniowym

przy ul. Jana Pawła II

w Lubinie.

       661 991 561

reklama

Nietypowa lekcja WF-u

 Lubińscy seniorzy 
wybrali się na nietypową 
lekcję WF-u z tutejszymi 
szczypiornistami. – Nas 
nigdy nie trzeba namawiać 
na tego typu akcje – 
śmieje się Elżbieta Miklis, 
kierownik Domu 
Dziennego Pobytu Senior. 
To kolejna odsłona 
projektu „Ręczna z klasą”, 
w który zazwyczaj 
angażowani są nieco 
młodsi uczestnicy – dzieci 
z przedszkoli i szkół.

Seniorzy na zajęcia w lu-
bińskiej hali widowiskowo-
-sportowej zaprosili także 
uczniów Społecznego Gim-
nazjum Sportowego i pod-
opiecznych Akademii Życia.

– Jak widać stawiliśmy 
się w pokaźnym gronie, 
przy okazji zaprosiliśmy 
współpracujących z na-
mi gimnazjalistów i pod-
opiecznych z Akademii Ży-
cia. Chodzimy na mecz pił-
ki ręcznej, tym bardziej je-

steśmy zadowoleni, że mo-
gliśmy dziś uczestniczyć 
w zajęciach, prowadzonych 
przez szczypiornistów – do-
daje Elżbieta Miklis.

Nietypową lekcję WF-
-u prowadził Michał Stan-
kiewicz, w asyście Miro-
sława Gudza oraz zawod-
niczek Metraco Zagłębia 
Lubin i zarazem reprezen-
tantek swoich krajów, czy-
li Kingi Grzyb (Polska), Ju-
liany Malty (Brazylia) i Ża-
ny Marić (Chorwacja).

– Przyznam szczerze, że 
pierwszy raz zdarzyło mi się 
prowadzić trening z tak licz-
ną i zarazem zróżnicowaną 
grupą. Ćwiczenia dostoso-
waliśmy jednak do każde-
go. Jest dużo sportu i zaba-
wy – mówi Stanek.

Była rozgrzewka, slalom 
z piłką, rzuty wolne i karne. 
Uczestnicy mogli poznać 
tajniki piłki ręcznej, świet-
nie się przy tym bawiąc. Za-
nim odbyły się zajęcia, gru-
py zwiedziły halę Regio-
nalnego Centrum Sporto-
wego. Uczestnicy akcji po-
znali wiele ciekawostek na 
temat lubińskiego obiektu, 
mogli także zobaczyć nie-
mal każdy zakamarek hali, 
w tym korty do squasha, sa-
le konferencyjną i VIP, ma-
łą salkę gimnastyczną, szat-
nie, a także trybunę VIP.

LL 

reklama

łość jest nakryta dachami 
dwuspadowymi z ośmio-
boczną sygnaturką na ka-
lenicy nawy. We wnę-
trzu, z płaskim stro-

(ok. XVIII w.), srebrno-złocona 
puszka (ok. XVIII w.), kadzielni-
ca (XVIII w.), srebrno-złocona 

monstrancja (ok. VIII w.). 
Z obrazów na uwagę za-

sługują: Biczowanie Pa-
na Jezusa (gotyk, 

1494 r.), Madonna 
z dzieciątkiem 

(gotyk, XV w.), 
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Zdemontowane rusztowanie 
odsłoniło nową elewację 
 » Gruntowny remont ścinawskiego magistratu 

realizowany w ramach przedsięwzięcia 
zatytułowanego „Rewitalizacja 
i termomodernizacja ratusza poprzez przebudowę, 
nadbudowę i dostosowanie dla potrzeb osób 
niepełnosprawnych w ramach projektu 
rewitalizacji zabytkowej strefy rynku w Ścinawie” 
dobiega końca.

Od ponad roku prowa-
dzone są roboty na ze-
wnątrz i wewnątrz 

urzędu, dziś można śmiało 
się pokusić o stwierdzenie, że 
ratusz staje się wizytówką cen-
trum Ścinawy.

– Obecnie wykonawca, fi-
nalizując całe przedsięwzię-
cie, skupia swoje prace na ze-
wnątrz przy strefie wejściowej, 
gdzie powstają nowe schody – 
informuje kierownik Refera-
tu Inwestycji i Rozwoju Prze-
mysław Linda. – W tej czę-
ści inwestycji zaplanowano 
również budowę chodników. 
Trwają również drobne robo-
ty wykończeniowe wewnątrz 
obiektu – wyjaśnia Linda.

Przebudowę i nadbudowę 
ratusza zaprojektowano i re-
alizowano m.in. z myślą li-
kwidacji barier architekto-
nicznych dla osób niepełno-
sprawnych oraz starszych.

– Od lat obsługa osób nie-
pełnosprawnych ruchowo 

była utrudniona – mówi bur-
mistrz Krystian Kosztyła. – 
Teraz w urzędzie mamy drzwi 
wewnętrzne o odpowied-
niej szerokości, dostosowane 
do osób poruszających się na 
wózkach inwalidzkich, toale-
ty dedykowane takim osobom 
i co najważniejsze windę, dzię-
ki której każdy interesant, nie 
tylko z niepełnosprawnością, 
ale także ten starszy, czy np. 
matki z dziećmi, będzie mógł 
swobodnie poruszać się po pię-
trach i bez trudu dostać się do 
biura, gdzie załatwi swoje spra-
wy – wyjaśnia Kosztyła.

Pierwotny projekt ule-
gał zmianom kilkakrotnie. 
W trakcie robót zadecydowa-
no m.in. o całkowitej wymia-
nie wewnętrznej sieci elek-
trycznej i źródeł światła na 
energooszczędne, tzw. LED-
-y, oraz o wymianie instala-
cji centralnego ogrzewania. 
Wszystko po to, aby budynek 
był bardziej efektywny ener-

getycznie, a w konsekwencji 
tańszy w utrzymaniu. 

– Pojawiła się szansa na 
dofinansowanie moderniza-
cji ratusza z projektu związa-
nego z tzw. niską emisją. Gmi-
na złożyła odpowiedni wnio-
sek w tym zakresie ubiegając 
się prawie 1,4 mln zł dofinan-
sowania. Obecnie czekamy 
na rozstrzygnięcie konkursu 
–  komentuje burmistrz Ści-
nawy.

W ramach zadania wyko-
nano już m.in. czterospado-

wy dach mansardowy po-
kryty dachówką ceramicz-
ną oraz poddano termomo-
dernizacji budynek tworząc 
nową elewację, uzgodnioną 
z konserwatorem zabytków. 
Odnowiono również śre-
dniowieczną wieżę. Przepro-
wadzono remont pomiesz-
czeń biurowych, toalet, któ-
re zostały przebudowane, 
oraz klatki schodowej.

– Ratusz robi piorunujące 
wrażenie, a jego wnętrze jest 
gustowne, urządzone w no-

woczesnym stylu, nie wspo-
mnę już o właśnie odsłonię-
tej, przepięknej elewacji – ko-
mentuje jeden z interesantów 
ścinawskiego urzędu.

Władze gminy w ramach 
planowanej rewitalizacji 
centrum miasta zamierza-
ją poprawiać jego wizerunek 
i atrakcyjność. Jak zapowia-
dają, ratusz to początek, a li-
sta zaplanowanych inwesty-
cji w sercu Ścinawy i nie tylko 
jest jeszcze długa.

ANNA KUBIK

ŚCINAWA

Ścinawskie
Sprawdzanie 
deklarowanych 
podstaw
opodatkowania 
W związku z obowiązkami cią-

żącymi na ścinawskim samo-

rządzie w zakresie przestrze-

gania dyscypliny finansów 

publicznych przypominamy 

wszystkim Podatnikom posia-

dającym nieruchomości na te-

renie gminy Ścinawa o obo-

wiązku obliczania i odprowa-

dzania podatku w przypadku 

osób prawnych oraz o obo-

wiązku deklarowania zgod-

nych ze stanem faktycznym 

podstaw opodatkowania 

w przypadku osób fizycznych, 

nieruchomości wykorzystywa-

nych w prowadzonej działal-

ności gospodarczej położo-

nych na terenie gospodarstwa 

rolnego, jak również od nieru-

chomości położonych na użyt-

kach rolnych w przypadku 

utraty posiadanego wcześniej 

statusu gospodarstwa rolne-

go.

Gmina jako organ podatkowy 

właściwy w zakresie podatku 

od nieruchomości zobligowa-

na jest do przeprowadzenia 

weryfikacji prawidłowości 

zgłaszanych podstaw opodat-

kowania.

W związku z planowanym 

przeprowadzeniem weryfika-

cji prawidłowości deklarowa-

nych podstaw opodatkowa-

nia przez podmioty dotych-

czas zwolnione z obowiązku 

odprowadzania podatku od 

nieruchomości z uwagi na po-

łożenie nieruchomości w ob-

rębie gospodarstwa rolnego 

i wykorzystywanie jej do dzia-

łalności rolniczej na terenie 

gminy Ścinawa przypomina-

my o możliwości dokonania 

samokontroli swoich rozliczeń 

w podatku od nieruchomości 

w tym zakresie.

W przypadku, gdy w wyniku 

samokontroli powstaną wąt-

pliwości, co do prawidłowości 

rozliczeń lub też podatnik 

stwierdzi, iż nie dokonał sto-

sownych aktualizacji, zachę-

camy do wizyty w Urzędzie 

Miasta i Gminy Ścinawa, 

gdzie z pomocą pracowników 

Referatu Podatków i Opłat 

dokonają Państwo stosow-

nych aktualizacji oraz uzyska-

ją wyjaśnienia we wszelkich 

wątpliwych dla Państwa kwe-

stiach.   REFERAT FP
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Konkurs młodych patriotów
 W środę, 9 listopada, 

w Centrum Turystyki 
i Kultury Ścinawie odbył się 
„Muzyczny przegląd 
utworów o kraju ojczystym, 
patriotycznych 
i harcerskich”. Do udziału 
w wokalnych zmaganiach 
zgłosiła się liczna grupa 
młodych patriotów. Na 
ścinawskiej scenie wystąpili: 
przedszkolaki, uczniowie 
szkół podstawowych 
i gimnazjum z terenu gminy 
Ścinawa. 

Jury w składzie: Anna 
Barszczyńska – instruktor 
ogniska muzycznego, dzia-
łającego przy Centrum Tury-
styki i Kultury w Ścinawie, na-
uczyciel gry na pianinie i in-
strumentach klawiszowych, 
Tomasz Jarczak – pracownik 

Prochowickiego Ośrodka Kul-
tury i Sportu „POKIS”, student 
kulturoznawstwa na Akade-
mii Humanistyczno–Ekono-
micznej w Łodzi, pasjonat hi-
storii i miłośnik regionu, in-
struktor muzyczny i basista 
w zespołach „Undertow” oraz 
„Made of Metal”, Paweł Leśko 
–  dyrektor Ośrodka Kultury 

w Miliczu, absolwent Akade-
mii Muzycznej we Wrocławiu 
ze specjalizacją edukacja mu-
zyczna oraz prowadzenie ze-
społów wokalnych i wokalno–
instrumentalnych, w latach 
2012-2014 dyrektor Gminne-
go Ośrodka Kultury w Wińsku 
oraz Czesława Białek – Dyrek-
tor Gminnego Ośrodka Kul-

tury w Wińsku, absolwentka 
Uniwersytetu Wrocławskiego 
na wydziale Informacja Na-
ukowa i Bibliotekoznawstwo, 
oceniło występy młodych ar-
tystów następująco:

KATEGORIA PRZEDSZKOLE:
Miejsce I – Julia Czech 
Miejsce II – Lila Szmigielska 
Miejsce III – Kamil Kurzydło 
Wyróżnienie – Paulina Morar 

KATEGORIA KLASY 0-2
Miejsce I – Lena Chromicz 
Miejsce II – Ula Kowalska, Oliwia 
Łukasiewicz 
Miejsce III – Natasza Dawid 
Wyróżnienie – Aleksandra Siwak 

KATEGORIA KLASY 3-5
Miejsce I – Zofia Kwaczenko 
Miejsce II – Julia Dymkowska 
Miejsce III – Michał Książek 

KATEGORIA ZESPOŁY
Miejsce I – nie przyznano 
Miejsce II – Promyczki 
Miejsce III – Dzwoneczki 
Wyróżnienie: – Bez nazwy 

KATEGORIA TERCETY, DUETY
Miejsce I – nie przyznano 
Miejsce II – nie przyznano 
Miejsce III – nie przyznano 
Wyróżnienie – Julia Małek, Marta 
Sośnicka, Natalia Siwak, Karolina 
Warzecha, Natalia Rudyk, Wiktoria 
Gąsiorek 

KATEGORIA KLASY 6 SP ORAZ GIM-
NAZJUM
Miejsce I – Dawid Borowski 
Miejsce II – Julia Rzeszowska 
Miejsce III – Ewelina Kuśmierczyk 
Wyróżnienie – Anna Juszczyk 
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Unia straciła punkty 
z Kryształem

 » 14. seria spotkań Klasy B grupy Legnica II to niespodzianka w po-
staci porażki lidera rozgrywek z Kryształem Chocianowiec. To także 
pewne zwycięstwa trzeciej siły rozgrywek i wysoka przegrana ostat-
niego zespołu GLKS Gaworzyc z drugim zespołem Przemkowa.

Zespół Andrzeja Wójcika na wła-
snym terenie musiał uznać wyż-
szość rywala. Szklary Górne uległy 

szóstemu w tabeli Kryształowi Chocia-

nowiec 2:4. Stal II Chocianów nie miała 
tym razem okazji podgonienia lidera roz-
grywek, bo pauzowała. Trzecia w tabe-
li Kalina Sobin pokonała pewnie Trans-

portowiec Kłopotów 2:0 i obecnie ma 
na swoim koncie trzy punkty straty do 
Szklar Górnych. Zamet II Przemków bez 
większych problemów ograł na własnym 
boisku zamykającą ligową tabelę, ekipę 
GLKS Gaworzyc 7:1. Drugim zespołem, 
który nie stracił w 14. kolejce bramki był 
Kupryt 02 Sucha Górna, który pokonał 
wysoko 5:0 Huzara Raszówkę.

MARIUSZ BABICZ 
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 KLASA „A” 2015/2016, OKRĘG LEGNICA, GRUPA II 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1.  Sparta Rudna 14 13 1 0 40 85-15
2.  KS Legnickie Pole 14 13 0 1 39 54-11
3.  Ikar Miłogostowice 14 12 1 1 37 83-16
4.  Górnik Lubin 14 8 2 4 26 37-25
5.  Zryw Kłębanowice 14 8 2 4 26 57-32
6.  Orzeł Mikołajowice 14 8 1 5 25 32-37
7.  Wilki Różana 14 7 3 4 24 61-31
8.  Sparta Parszowice 14 7 1 6 22 53-37
9.  Czarni Dziewień 14 5 2 7 17 34-39

10.  Fortuna Obora 14 5 1 8 16 58-62
11.  Albatros Jaśkowice 14 5 1 8 16 41-37
12.  Unia Miłoradzice 14 5 0 9 15 39-49
13.  Polgeo Lusina 14 3 0 11 9 21-67
14.  Mewa Kunice 14 2 1 11 7 16-72
15.  Błękitni Koskowice 14 2 0 12 6 31-91
16.  Relaks Szklary Dolne 14 1 0 13 3 17-98

 Kolejka 14:  

Albatros Jaśkowice – Błękitni Koskowice   17:1
Polgeo Lusina – Czarni Dziewie  1:4
Unia Miłoradzice – Sparta Parszowice   3:4
Sparta Rudna – Górnik Lubin  2:2
Fortuna Obora – Mewa Kunice   13:1
Relaks Szklary Dolne – Zryw Kłębanowice   1:13
Orzeł Mikołajowice – KS Legnickie Pole   1:5
Ikar Miłogostowice – Wilki Różana   5:2

 KLASA „B”, GRUPA II 2016/2017, OKRĘG LEGNICA 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1.  Unia Szklary Górne 12 10 1 1 31 67-12
2.  Stal II Chocianów 12 10 0 2 30 69-17
3.  Kalina Sobin 12 9 1 2 28 40-20
4.  Victoria Niemstów 12 8 1 3 25 36-38
5.  LZS Koźlice 13 7 2 4 23 46-35
6.  Kryształ Chocianowiec 12 6 4 2 22 33-26
7.  Perła Potoczek 12 6 2 4 20 50-31
8.  Zamet II Przemków 12 5 1 6 16 35-35
9.  Amator Wierzchowice 12 4 2 6 14 28-28

10.  Transportowiec Kłopotów 12 4 0 8 12 22-37
11.  Kupryt 02 Sucha Górna 12 3 1 8 10 25-54
12.  Huzar Raszówka 12 1 3 8 6 17-57
13.  LZS Nowa Wieś Lubińska 13 1 3 9 6 16-48
14.  GLKS Gaworzyce 12 0 1 11 1 13-59

 
Kolejka 14:  

Zamet II Przemków – GLKS Gaworzyce   7:1
Kupryt 02 Sucha Górna – Huzar Raszówka   5:0
Transportowiec Kłopotów – Kalina Sobin   0:2
Unia Szklary Górne – Kryształ Chocianowiec   2:4
LZS Nowa Wieś Lubińska – Victoria Niemstów   2:5
Perła Potoczek – LZS Koźlice   2:3
Pauza: Amator Wierzchowice, Stal II Chocianów

 KLASA „B”, GRUPA I 2016/2017, OKRĘG LEGNICA 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1.  Wiewierzanka Wiewierz 12 9 2 1 29 59-28
2.  Kłos Moskorzyn 12 8 1 3 25 31-21
3.  Tęcza Kwielice 12 7 1 4 22 40-29
4.  Błyskawica Luboszyce 12 6 3 3 21 37-21
5.  Sparta Przedmoście 12 6 2 4 20 34-27
6.  Błysk Studzionki 12 6 1 5 19 33-30
7.  Viktoria Borek 11 5 3 3 18 39-35
8.  Skarpa Orsk 12 4 3 5 15 33-33
9.  LZS Retków 11 5 0 6 15 26-36

10.  Odra Grodziec Mały 12 3 3 6 12 28-32
11.  Victoria Tymowa 11 3 3 5 12 24-25
12.  LZS Żelazny Most 12 2 1 9 7 20-45
13.  Sokół Niechlów 11 0 1 10 1 19-61

 Kolejka 13  

Sparta Przedmoście – Błysk Studzionki  5:0
LZS Retków – Tęcza Kwielice   1:8
Odra Grodziec Mały – Victoria Tymowa   3:2
Skarpa Orsk – Viktoria Borek   6:3
Kłos Moskorzyn – Wiewierzanka Wiewierz   4:3
Błyskawica Luboszyce – LZS Żelazny Most   8:0
Pauza: Sokół Niechlów

 IV LIGA, GRUPA ZACHODNIA 2016/2017 

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1.  Zagłębie II Lubin 14 11 2 1 35 60-8
2.  Apis Jędrzychowice 14 9 3 2 30 33-18
3.  Orkan Szczedrzykowice 14 10 0 4 30 28-14
4.  Stal Chocianów 14 7 5 2 26 21-14
5.  AKS Strzegom 14 7 4 3 25 47-24
6.  Chrobry II Głogów 14 7 1 6 22 34-28
7.  Włókniarz Mirsk 14 5 6 3 21 21-17
8.  Sparta Grębocice 14 5 3 6 18 25-30
9.  Karkonosze Jelenia Góra 14 5 3 6 18 22-18

10.  Orla Wąsosz 14 4 6 4 18 30-19
11.  GKS Warta Bolesławiecka 14 5 1 8 16 23-29
12.  Piast Wykroty 14 4 2 8 14 29-40
13.  Nysa Zgorzelec 14 3 4 7 13 21-24
14.  Lotnik Jeżów Sudecki 14 3 2 9 11 11-41
15.  Zamet Przemków 14 2 4 8 10 15-47
16.  Granica Bogatynia 14 2 0 12 6 15-64

 Kolejka 14:  

AKS Strzegom – Zagłębie II Lubin   1:5
Zamet Przemków – Chrobry II Głogów   2:6
GKS Warta Bolesławiecka – Granica Bogatynia  5:1
Stal Chocianów – Karkonosze Jelenia Góra   2:1
Sparta Grębocice – Lotnik Jeżów Sudecki   1:1
Orla Wąsocz – Nysa Zgorzelec   4:4
Piast Wykroty – Orkan Szczedrzykowice   2:0
Apis Jędrzychowice – Włókniarz Mirsk   1:1

 KLASA OKRĘGOWA 2015/2016, OKRĘG LEGNICA  

Lp. Nazwa M W R P Pkt. B
1. Odra Ścinawa 14 11 1 2 34 41-11
2. Iskra Księginice 14 10 2 2 32 40-15
3. Górnik Złotoryja 14 8 4 2 28 33-18
4. Konfeks Legnica 14 7 2 5 23 21-19
5. Kuźnia Jawor 14 7 2 5 23 33-22
6. Prochowiczanka Prochowice 14 7 1 6 22 27-22
7. Grom Gromadzyń-Wielowieś 13 6 4 3 22 27-26
8. Dąb Stowarzyszenie Siedliska 14 5 3 6 18 31-26
9. Chojnowianka Chojnów 13 5 1 7 16 21-26

10. Huta Przemków 13 5 1 7 16 26-25
11. Odra Chobienia 14 5 1 8 16 28-37
12. Iskra Kochlice 12 4 2 6 14 14-23
13. Kaczawa Bieniowice 13 4 2 7 14 22-35
14. Przyszłość Prusice 14 3 3 8 12 20-35
15. Rodło Granowice 14 3 1 10 10 23-43
16. Czarni Rokitki 14 3 0 11 9 19-49

 Kolejka 14:  

Prochowiczanka Prochowice – Czarni Rokitki   1:0
Huta Przemków – Rodło Granowice   5:2
Dąb Stowarzyszenie Siedliska – Kuźnia Jawor   1:3
Przyszłość Prusice – Grom Gromadzyń-Wielowieś   3:0
Odra Ścinawa – Iskra Księginice   2:0
Odra Chobienia – Kaczawa Bieniowice   4:0
Górnik Złotoryja – Konfeks Legnica   1:1 
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Zamet II Przemków 
bez większych 

problemów ograł na 
własnym boisku 

zamykającą ligową 
tabelę, ekipę GLKS 

Gaworzyc 7:1
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Praca od zaraz.

Tel: 723 190 112

Zarób nawet 

Aplikuj:

Tel: 723 190 018

Aplikuj: 
adecco.pl/magazyn

7600 zł 
w 2 miesiące!
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Clever Palitayan Pe pochodzi ze znanej rodziny healerów na Filipinach. Jest jednym
z najlepszych healerów na świecie z wieloletnim doświadczeniem, praktyką uzdrawiania 
oraz ogromnymi osiągnięciami i sukcesami w uzdrawianiu ludzi, co potwierdzają jego 
liczni pacjenci z Polski z całego świata, którzy stracili wiarę w leczenie metodami 
farmakologicznymi.  chorób nowotworowych, wadach serca, POMAGA W LECZENIU:
chorobach oczu, epilepsji, nerwicach, deformacji kręgosłupa, miażdżycy, paraliżach, 
kamieniach nerkowych i żółciowych, chorobach prostaty, leukemii, wrzodach żołądka 
i dwunastnicy, chorobach migdałów i zębów, cystach, guzach piersi, chorobach kobiecych 
oraz wielu innych schorzeniach.
Uzdrowiciel stosuje również zabiegi reflekcjologiczne, które immunolo-
gicznie oddziałują na schorzenie i wycieńczone chorobą ciało.

o-

Dar uzdrawiania Filipińskiego uzdrowiciela 

CLAVER PALITAYAN PE

PRZYJMUJE:                                                              
 25 listopada  ZIELONA GÓRA i GŁOGÓW

  LUBIN26 listopada  i LEGNICA

 27 listopada   WROCŁAW

 28 listopada  JELENIA GÓRA i WAŁBRZYCH

ZAPISY I INFORMACJE:

506 536 270

784 609 208

693 788 894

Mecz z historią w tle
 » Zespół Szkół Sporto-

wych postanowił uczcić 
Narodowe Święto Nie-
podległości na sporto-
wo. – Odbył się mecz 
pomiędzy zawodniczka-
mi z V liceum Zespołu 
Szkół Sportowych a pił-
karkami z naszego gim-
nazjum. Spotkanie łączy 
aspekt sportowy z edu-
kacyjnym – podkreśla 
Sylwia Matla, wicedy-
rektor placówki przy ul. 
Sybiraków 11.

Zanim doszło do meczu 
piłki ręcznej, w którym 
wzięły udział uczennice 

Zespołu Szkół Sportowych, 
a tym samym szczypiornist-
ki Zagłębia Lubin, młodzież 
zebrana na trybunach sali 
gimnastycznej przy ul. KEN, 
obejrzała prezentację doty-
czącą historii szczypiorniaka 
w Polsce. – Pewnie osoby, któ-
re uprawiają piłkę ręczną, wie-
działy coś na temat jej genezy. 
Być może zainteresowanie 
wzięło się z domysłów, skąd 
pochodzi, czyli nie od wa-
rzywa w postaci szczypioru, 
tylko właśnie od miejscowo-
ści, w której byli internowa-
ni oficerowie pierwszej i trze-
ciej brygady Legionów Pol-
skich w czasie I wojny świato-
wej – przyznaje Piotr Madera, 
nauczyciel historii w Zespole 
Szkół Sportowych.  

Prezentacja połączona 
z meczem była wspaniałą lek-
cją historii i możliwe, że zosta-

nie wprowadzona w Zespo-
le Szkół Sportowych na sta-
łe. – Takim turniejem chcie-
liśmy uczcić Narodowe Świę-
to Niepodległości. Łączymy 
wiedzę i poznawanie histo-
rii ze sportem, który jest u nas 
jedną z ważniejszych rzeczy. 
W tym przypadku szczypior-
niak, który zaczął się w Pol-
sce tak naprawdę w 1917 ro-
ku. Mamy sporo klas piłki 
ręcznej już od szkoły podsta-
wowej. Chcieliśmy udowod-
nić, że da się połączyć histo-
rię ze sportem – mówi Sylwia 
Matla, wicedyrektor Zespołu 
Szkół Sportowych w Lubinie.

Rozgrywany z okazji Na-
rodowego Święta Niepodle-
głości mecz był towarzyską 
rozgrywką koleżanek z jed-

nego klubu. W tym wypad-
ku zespoły nosiły nazwy Bia-
ło i Czerwone. Miały też ko-
szulki w takich właśnie pa-
triotycznych barwach. Jak 
przyznały nam piłkarki, hi-
storia Polski jest dla nich 
bardzo ważna. – Na miej-
scu pierwszym była historia. 
Wiedziałam, skąd wziął się 
szczypiorniak, bo pochodzę 
z regionu, w którym powstał. 
Co do Święta Niepodległości, 
to jest ono w mojej rodzinie 
wyjątkowe. Zawsze całą ro-
dziną idziemy do kościoła, 
a przed domem wywieszamy 
flagę. Za każdym razem god-
nie obchodzimy to święto – 
komentuje Oliwia Kucharska 
z drużyny Czerwonych.

MARIUSZ BABICZ 

Uczcili Dzień Niepodległości
 Niepodległościowy 

turniej halowej piłki nożnej 
to wieloletnia tradycja SCS 
Amico Lubin. Za każdym 
razem klub łączy historię 
ze sportowym 
świętowaniem Dnia 
Niepodległości.

Młodzi piłkarze mieli 
okazję rozegrać turniej towa-
rzyski na obiekcie BALON 
przy ul. Wierzbowej i w sali 
gimnastycznej Szkoły Pod-
stawowej nr 14 w Lubinie. 
Misją trenerów i rodziców 
tego dnia było przekazanie 
swoim podopiecznym war-
tości patriotycznych, które 
salezjanie bardzo propagu-
ją. – W naszym domu dużo 
mówi się o historii Polski. Syn 
wie, jak ważny jest 11 listopa-
da dla każdego z nas. Wspa-
niałe jest, że razem z kolega-
mi może w sportowy sposób 
uczcić wydarzenia sprzed bli-
sko stu lat – mówi Michał, ta-
to Sebastiana.

W hali BALON, w towa-
rzyskiej rywalizacji udział 
wzięły dzieci z roczników 
od 2007 do 2010. Był to tur-
niej wewnętrzny wszyst-
kich grup Amico, natomiast 
w Szkole Podstawowej nr 14 
klub zorganizował zawo-
dy rangi krajowej, gdzie na 

parkiecie swoje umiejętno-
ści prezentowali zawodni-
cy gospodarzy, a także Zie-
lonej Góry, Dąbrowy Gór-
niczej, Polkowic, Wałbrzy-
cha, Głogowa czy Sosnow-
ca. – W naszym klubie sta-
ramy się, aby ten dzień był 
ważny dla zawodników. 
Przypominamy im corocz-
nie o 11 listopada. Przeka-
zujemy wartości patriotycz-
ne i religijne. Wszystko jest 
ze sobą powiązanie. W na-
szym klubie szanuje się fla-
gę Polski, hymn i wszystkie 
święta narodowe – podkre-
śla Piotr Strzałkowski, trener 
SALOS Dąbrowa Górnicza.

Na boisku mecze z zacho-
waniem zasad fair play, a na 

trybunach gorący doping dla 
wszystkich dzieci. Niepod-
ległościowy turniej Amico, 
to wpajanie odpowiednich 
wartości i zasad, które przy-
dadzą się młodym piłkarzom 
w dorosłym życiu. – Od kil-
ku dobrych lat organizujemy 
ten turniej. Przez sport do Je-
zusa. Takie jest nasze motto. 
Wychowanie młodego czło-
wieka poprzez sport jest jed-
ną z najlepszych form pracy 
z latoroślami – puentuje sale-
zjanin ks. Krzysztof Rzepecki.

Turnieje odbyły się dzię-
ki wsparciu SALOS RP, Mi-
nisterstwa Sportu, powiatu 
lubińskiego, firmie SALLER 
oraz rodziców SCS Amico 
Lubin.  MARIUSZ BABICZ 

Romać: Tutaj rozpoczął się sport
 Uczestnik Turnieju Ligi 

Europy, dwukrotny mistrz 
Polski z Czarnymi Radom 
i do niedawna zawodnik 
Cuprum Lubin. Siatkarz 
Szymon Romać ma 
ciekawą historię swojej 
kariery. W swoim 
sportowym życiu miał 
również epizod w SCS 
Amico Lubin, które 
świętuje w tym roku 
25-lecie istnienia. 
Zapytaliśmy atakującego 
Trefl a Gdańsk, jak 
wspomina ten czas.

Sport zawsze był ważny 
w życiu Szymona Romacia. 
W świat siatkówki wprowa-
dził go tato, a pierwsze kon-
frontacje międzyklubowe 
przeżywał właśnie w SCS 
Amico Lubin. – Stawiałem 
tam swoje pierwsze sporto-
we kroki. Były to jeszcze cza-
sy wczesnoszkolne, więc nie 
do końca wiedziałem, czy 
sport będzie moją życiowa 

drogą, natomiast wydaje mi 
się, że idea była zupełnie in-
na – wspomina Szymon Ro-
mać.

– Wiadomo, że sportowe 
obozy i udział w turniejach 
dawał sporo emocji i adre-
naliny, nigdy nie brakowało 
mi zacięcia do pracy, a udział 
w zawodach był dodatko-
wym bodźcem, natomiast 
największym zamysłem by-
ło chyba pokazanie takim 
młodym ludziom, jakimi 

wtedy byliśmy, odpowied-
niej drogi. Uświadomienie 
jakimi wartościami powin-
niśmy się kierować w życiu – 
mówi siatkarz reprezentują-
cy obecnie Trefl Gdańsk.

Lubinianin podkreśla, że 
czas spędzony w Amico, to 
wyjątkowe chwile, które za-
pamięta na zawsze. Odpo-
wiednie wartości i boisko-
we zachowania przekazane 
młodym sportowcom przez 
salezjański klub, były dobrą 
podwaliną, które przydały 
się w dorosłym życiu. – Do-
datkiem do tego wszystkie-
go była niezła zabawa i spora 
dawka emocji. Dziś okazuje 
się, że w sporcie pozostałem. 
Jest on moją drogą, którą 
chcę podążać. Mam szczęśli-
wą rodzinę, co jest dla mnie 
najważniejsze, więc wydaje 
mi się, że nauka nie poszła 
w las i pomogła podjąć od-
powiednie w życiu decyzje 
– puentuje Szymon Romać.

MARIUSZ BABICZ 

Szymon Romać podkreśla, że 
czas spędzony w Amico, to wy-
jątkowe chwile, które zapamię-
ta na zawsze
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 Niepodległościowy turniej Amico, to wpajanie odpowiednich warto-
ści i zasad, które przydadzą się młodym piłkarzom w dorosłym życiu
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Coraz wyższy poziom 
brydżowej rywalizacji
  XXI Turniej Par z okazji Święta Niepodległości 

był także I Memoriałem im. Andrzeja 
Górzyńskiego. Zebrani w Hotelu Europa brydżyści 
wspominali więc wielkiego człowieka, który 
zawsze był gotów pomóc potrzebującym. 
W samym turnieju sportowo brylowali zawodnicy 
z Milicza.

Co roku do Lubina przyjeżdża coraz to więcej zna-
komitych zawodników. Mistrzowie świata czy Eu-
ropy są stałymi bywalcami niepodległościowej kon-
frontacji brydżowej zorganizowanej przez miejscowy 
Impas Lubin. – Jest to jeden z najważniejszych turnie-
jów Dolnego Śląska. Cieszę się, że frekwencja co ro-
ku jest większa. Turniej odbywa się na zasadzie czter-
dziestu rozdań, a co do faworytów, jest ich zawsze 
sporo – przyznaje mistrz świata i prezes DZBS Stani-
sław Gołębiowski.

Choć faworytów było wielu, to jak powtarzają za-
wodnicy, wynik za każdym razem jest sprawą otwar-
tą. – Brydż jest dyscypliną bardzo demokratyczną. 
Trzecioligowiec może wygrać z zawodnikiem z naj-
wyższej klasy rozgrywkowej. Bardzo żałuję jednej 
rzeczy, że nie ma z nami Andrzeja Górzyńskiego, ale 
wierzę, że patrzy na nas z góry i cieszy się, że razem 
tutaj gramy – podkreśla Piotr Walczak, arcymistrz 
międzynarodowy.

Prezes SBS Impas Lubin był niezwykle podbu-
dowany faktem, że turniej odwiedza oraz to więcej 
znakomitych brydżystów, przez co poziom zawo-
dów stale rośnie. – Miasto Lubin jest miastem bry-
dżowym, z którego wywodzi się wielu znakomitych 
zawodników. Turniej jest wyjątkowy, bo organizo-
wany jest z okazji Święta Niepodległości, a także jest 
pierwszym memoriałem Andrzeja Górzyńskiego. 
Tym bardziej tak znakomita kadra na turnieju jesz-
cze bardziej podnosi jego rangę – mówi Jan Grochol-
ski SBS Impas Lubin.

Zwycięzcami XXI turnieju zostali zawodnicy 
z Milicza, Łukasz Rokita i Ireneusz Szulc. Najlep-
szymi zawodnikami z powiatu lubińskiego okazał 
się duet lubińsko-ścinawski, Zbigniew Samek i Zbi-
gniew Ciereszko.   MARIUSZ BABICZ 
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XXI Turniej Par z okazji Święta Niepodległości był także I 
Memoriałem im. Andrzeja Górzyńskiego

Warriors zapraszają w swoje szeregi
 Drużyna futbolu 

amerykańskiego „Warriors” 
kilka tygodni temu 
zakończyła swój drugi sezon 
w rozgrywkach Polskiej Ligi 
Futbolu Amerykańskiego. Po 
zeszłorocznym debiucie i 
zakończeniu rozgrywek na 
fazie grupowej w swoim 
drugim sezonie Wojownicy 
postawili poprzeczkę 
zdecydowanie wyżej.

Po bardzo dobrych meczach 
w swojej grupie, Wojownicy 
pewnie wywalczyli awans do 
dalszej fazy rozgrywek. Osta-

tecznie futboliści dotarli do 
ćwierćfinałów, gdzie w bezpo-
średniej walce o turniej finało-
wy ulegli utytułowanej „Hu-
sarii Szczecin” kończąc tym 
samym tegoroczne rozgrywki 
PLFA8 tuż za strefą medalową.

– Trenujemy w każdy ponie-
działek i środę o godzinie 18.00 
na orliku przy ulicy Szpakowej. 
Trening trwa dwie godziny, a je-
dyne co trzeba ze sobą zabrać to 
odpowiednio ciepły strój sporto-
wy bo trenujemy na dworze oraz 
wodę bo na pewno sporo wypo-
cicie – zaprasza kapitan drużyny 
Patryk Niemiec.  MARIUSZ BABICZ 

Jak zapewniają zawodnicy trenujący w klubie, jest to najlepszy moment by 
dołączyć do drużyny i rozpocząć swoją przygodę z futbolem amerykańskim
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Cuprum przegrało po tie-breaku
 » W ósmej serii spotkań 

PlusLigi, w której Cuprum 
Lubin na wyjeździe za-
grało przeciwko Treflowi 
Gdańsk, ekipa Gheorghe 
Cretu po pięciosetowej 
batalii zdobyła jeden 
punkt.

Na starcie nerwy Cuprum 
napsuł ich były środko-
wy Dmytro Pashytskyy. 

Trefl dość szybko wyszedł za je-
go pośrednictwem na wynik 
2:0. Do tego znakomite ataki 
Mateusza Miki i Gdańsk wy-
grywał 4:0. W tej części spo-
tkania, gospodarze nie pozwa-
lali rywalom na zbyt wiele, do-
brze spisując się w elemencie 
bloku i na zagrywce. Trefl wy-
grał 25:16.

W drugim secie, po błędzie 
atakującego Adama Schulza, 
Cuprum prowadziło 1:0. Nie-
stety dla lubinian, zepsuli oni 
zagrywkę i mieliśmy remis. 
Dobre ataki Marcusa Böhme 
i Łukasza Kaczmarka ponow-
nie dały przyjezdnym prowa-
dzenie. Ekipa Gheorghe Cre-
tu brylowała w tej części spo-
tkania, ostatecznie pokonując 
Trefl 25:18.

W trzecim secie lubinia-
nie otworzyli wynik spotka-
nia zdobywając punkt po odbi-
tej piłce w bloku przez Damia-
na Shulza. Lubinianie prezento-
wali dobrą zagrywkę i dodatko-

wo zdobywali punkty po błę-
dach gospodarzy, wygrywając 
tę część meczu 25:17.

Wynik czwartej części me-
czu otworzył asem serwiso-
wym Dmytro Pashytskyy. 
W odpowiedzi na Keith Pupart 
doprowadził do remisu. Set 
był dość wyrównany, ale pod 
koniec lepiej na parkiecie spi-

sywali się zawodnicy Andrea 
Anastiasiego, którzy wygrali 
25:22. Mieliśmy w setach 2:2 
i tie-break.

Piątą część spotkania do-
brze rozpoczęli gospodarze, 
którzy po objęciu prowadze-
nia nie oddali go do końca seta. 
Trefl Gdańsk wygrał 15:13 i ca-
ły mecz 3:2.  MARIUSZ BABICZ  

Lotos Trefl  Gdańsk – Cuprum Lubin 3:2 (25:16, 25:18, 17:25, 22:25, 15:13)

Lotos Trefl Gdańsk: Grzyb, Stępień, Pietruczuk, Jakubiszak, Schulz, Pashytskyy, Gaw-
ryszewski, Romać, Mika, Hebda, Masny libero: Gacek, Macherski
Cuprum Lubin: Malinowski, Kaczmarek, Pupart, Michalski, Gorzkiewicz, Bohme, Taht, 
Gunia, Koumentakis, Grobelny, Hain, Łomacz. Libero: Rusek, Kryś
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Podopiecznym 
Gheorghe Cretu nie 
udało się odnieść 

zwycięstwa w Gdańsku. 
Cuprum wróciło do 
domy z 1 punktem
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 Orlen Wisła Płock – MKS Zagłębie Lubin  35:16 (16:7)

Wisła: Morawski, Corrales – Daszek 7, Ghionea 9, Mihić 1, Kwiatkowski 1, Rocha 7, 
Gębala M. 3, Duarte 1, Gębala T., Ivić 1, Tarabochia 1, Pusica 1, Toledo 2, Żytnikow 1.
Zagłębie: Małecki, Skrzyniarz – Kużdeba, Pawlaczyk, Czuwara 1, Bartczak, Pie-
truszko 1, Moryto 4, Stankiewicz 2, Gudz, Przysiek 2, Mrozowicz 2, Szmyślik 1, 
Wolski, Dżono 5.

reklama

PGNiG Superliga Kobiet, sezon 2016-2017 

Lp. Zespół Mecze Zw Re Por Bramki Punkty

1. Vistal Gdynia 9 9 0 0 271:188 18
2. MKS Selgros Lublin 10 8 0 2 282:210 16
3. Metraco Zagłębie Lubin 10 8 0 2 269:230 16
4. Pogoń Baltica Szczecin 9 7 0 2 230:185 14
5. KRAM Start Elbląg 10 6 0 4 289:250 12
6. AZS Łączpol AWFiS Gdańsk 10 5 1 4 249:239 11
7. Energa AZS Koszalin 10 5 0 5 287:261 10
8. KPR Gminy Kobierzyce 10 3 0 7 216:280 6
9. KPR Jelenia Góra 10 2 1 7 224:307 5
10. Olimpia-Beskid Nowy Sącz 10 1 2 7 251:302 4
11. UKS PCM Kościerzyna 10 1 1 8 204:285 3
12. Piotrcovia Piotrków Tryb. 10 1 1 8 228:266 3

 PGNiG Superliga Mężczyzn, sezon 2016-2017 

Lp. Zespół
Grupa

Pom/Gran
Mecze Zw Por

Bramki
zd/st

Punkty
zdobyte

Punkty
bonusowe

1. ORLEN Wisła Płock PO 10 10 0 338:225 26 (6)
2. Vive Tauron Kielce GR 10 10 0 327:232 25 (5)
3. Azoty-Puławy PO 10 9 1 307:242 23 (5)
4. MMTS Kwidzyn GR 10 9 1 275:247 22 (4)
5. Gwardia Opole PO 10 6 4 259:269 14 (2)
6. NMC Górnik Zabrze PO 10 5 5 275:268 12 (2)
7. Wybrzeże Gdańsk GR 10 5 5 251:271 12 (2)
8. KPR RC Legionowo GR 10 4 6 268:276 11 (3)
9. KS SPR Chrobry Głogów GR 10 4 6 268:299 10 (2)
10. Piotrkowianin Piotrków Tryb. PO 10 2 8 255:298 6 (1)
11. SPR Stal Mielec PO 10 2 8 230:287 5 (1)
12. Sandra Spa Pogoń Szczecin GR 10 2 8 250:305 4 (0)
13. Meble Wójcik Elbląg GR 10 1 9 209:251 3 (1)
14. MKS Zagłębie Lubin PO 10 1 9 246:288 2 (0)

Walkower dla Metraco 
Zagłębia utrzymany
 » Piłkarki ręczne Me-

traco Zagłębia Lubin 
nie dały najmniejszych 
szans swoim derbo-
wym rywalkom. Mie-
dziowe rozgromiły KPR 
Jelenia Góra 40:25 
(17:13). Dzięki wygra-
nej i walkowerowi za 
mecz drugiej kolejki 
z Pogonią Baltica 
Szczecin Metraco Za-
głębie Lubin awanso-
wało na trzecie miejsce 
w tabeli.

Lubinianki wygrały 
z derbowym rywalem 
bardzo pewnie, pro-

wadząc od początku do 
końca spotkania. Praw-
dziwy pogrom miał miej-
sce w drugie połowie, któ-
rą miedziowe wygrały 
23:12. Tymczasem kibi-
ce miedziowych do ponie-
działku czekali na decyzję 
w sprawie walkowera za 
mecz drugiej kolejki z Po-
gonią Baltica Szczecin. 

Komisja Odwoławcza 
przy Polskim Związku Piłki 
Ręcznej utrzymała w mocy 
decyzję Komisarza Ligi, Bo-
gusława Trojana. Przyznał 
on Metraco Zagłębiu wal-
kowera 10:0 za mecz z 2. ko-
lejki PGNiG Superligi z Po-
gonią Baltica. Mecz drugiej 
kolejki ligowej zakończył 
się wynikiem 30:24 na ko-
rzyść Pogoni. W tym spo- tkaniu doszło jednak złama-

nia obowiązującego regula-
minu rozgrywek przez dru-
żynę przyjezdną i wynik za-
wodów został zmieniony 
na 10:0 dla lubinianek.  Po-
szło o paragraf 8 pkt 6, któ-
ry mówi o tym, że w jednym 
meczu nie może zagrać wię-
cej niż 3 zawodniczki spoza 
Unii Europejskiej. W spo-
tkaniu wystąpiło ich cztery. 
Brazylijki: Barbara Burat-
to Brocardo, Moniky Karla 
Novais Bancilon, Ligia Co-

sta da Silva oraz Białorusin-
ka Hanna Jaszczuk.

Po zweryfikowaniu wyni-
ku Metraco Zagłębie Lubin 
przeskoczyło w tabeli Pogoń 
Balticę Szczecin i awansowa-
ło na trzecie miejsce z dorob-
kiem 16 punktów. Bilans mie-
dziowych to osiem zwycięstw 
i dwie porażki (Vistal Gdynia, 
MKS Lublin). W obecnym se-
zonie nie ma fazy play-off. Po 
rundzie zasadniczej zespoły 
podzielone zostaną na dwie 
szóstki.    MARIUSZ BABICZ

Wicemistrz 
zdecydowanie 
lepszy
  Piłkarze ręczni Orlen 

Wisła Płock wygrali 
z Zagłębiem Lubin 35:16 
(16:7). Nafciarze zgarnęli 
tym samym trzy punkty 
i umocnili się na pierwszym 
miejscu w grupie 
pomarańczowej.

Wicemistrzowie Polski, 
którzy kilka dni temu poko-
nali jedną z najlepszych dru-
żyn w Europie THW Kiel nie 
zamierzali dawać lubinianom 
taryfy ulgowej. Miedziowi 
mieli spore problemy ze sfor-
sowaniem defensywy zespo-
łu występującego w elitarnej 
Lidze Mistrzów. W dziesiątej 
minucie na tablicy wyników 

było 6:2, a przewaga nafcia-
rzy rosła z minuty na minutę. 
W pierwszej połowie lubinia-
nie rzucili Wiśle tylko siedem 
bramek, płocczanie Zagłębiu 
szesnaście.

W drugiej połowie mie-
dziowi grali niewiele sku-
tecznej. Płocczanie posta-
wili na mocną defensywę, 
co przyniosło zamierzony 
efekt. Kibice zgromadzeni 
w hali w Płocku oklaskiwa-
li kolejne udane akcje swo-
jej drużyny. Wisła wygrała 
35:16 i zgarnęła trzy punk-
ty, umacniając się tym sa-
mym na pozycji lidera gru-
py pomarańczowej.

MARIUSZ BABICZ
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Miedziowi szczypiorniści odnieśli kolejną porażkę w rozgrywkach Su-
perligi Mężczyzn. Tym razem punkty zabrał im wicemistrz kraju.

 Metraco Zagłębie Lubin – KPR Jelenia Góra  40:25 (17:13)

MVP meczu: Małgorzata Mączka (Zagłebie)
Zagłębie: Wąż, Maliczkiewicz–Załęczna 4, Grzyb , Mączka 5, Semeniuk 6, Traw-
czyńska 3, Buklarewicz 3, Ważna 4, Walczak, Wiertelak 6, Jochymek 4, Milojević 3, 
Premović 1, Malta 1.
KPR: Hoffmann, Ciesiółka–Bogacka, Bielecka 1, Bilenia 4, Tomczyk 2, Maziarz , 
Załoga 10, Jasińska 2, Oreszczuk 1, Filończuk, Kanicka, Herbut 1, Janas 2, Skow-
rońska 2.
Sędziowie: Korneliusz Habierski, Grzegorz Skrobak
Widzów: 1311
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MVP spotkania 
Małgorzata Mączka

Żana Marić


